

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကပ်ငြိစိတ်မရှိသူ

နိဗ္ဗာန်ကို အားကြီးစွာ လိုလားသည်ဖြစ်၍ စိတ်ဖြင့် တွေ့ထိကာ ကာမဘုံတို့၌ ကပ်ငြိစိတ်မရှိသူကို အထက် အကနိဋ္ဌာဘုံသို့ အစဉ်အတိုင်း သွားမည့်သူဟု ဆိုအပ်၏။

ဝိယဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၁၈)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၉ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မေ ၁၆ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၂၂၄)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်တစ်ရပ်လုံး၏ လှူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်စွာအထွေထွေ (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



KAN THAR YAR
INTERNATIONAL SPECIALIST HOSPITAL
CARDIOLOGY, UROLOGY And O.G

နည်းပညာဆိုင်ရာနှင့် သားပွားစိတ်ဆိုင်ရာ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး

ကျန်းမာရေးအတွက်အမြဲတမ်းအကောင်းဆုံးဆေးဖု...ကုန်သွယ်

Hot Line: 01 505284, 09 30511111,
09 30533333, 09 340125110

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို (၂၄) နာရီပိတ်ရက်ပိတ် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပါသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN တို့အား မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးပုံစံတူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်များကို ပေးအပ်စဉ်။

※ ရှေ့ဖုံးမှ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အတူ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးသန်းဆွေ၊ ဦးကိုကိုလှိုင်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဒေါက်တာ စိုးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး လာအိုနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး ဝန်ကြီး(ငြိမ်း)နှင့် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အတူ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN၊ AHA Center အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ Mr. LEE YAM MING ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လာအိုနိုင်ငံ

သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Heuang-seng KHAMDALAVONG နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် အာဆီယံအဖွဲ့အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အကောင်းဆုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ အာဆီယံအစည်းအဝေးများတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်နိုင်မှု အခြေအနေများ၊ အာဆီယံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများ ပေးအပ်လျက်ရှိမှုနှင့် အကူအညီ လိုအပ်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူများ လက်ဝယ်ရောက်ရှိရေး အကောင်းဆုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေ

“ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခြေအနေများကို ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် အာဆီယံအနေဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့်အခြေအနေများ၊ အာဆီယံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သင့်သည့်အချက်များ ဆွေးနွေးရန်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး ”

အနေများ၊ ပြည်သူများ၏ လိုလားချက်ဖြစ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် နိုင်ငံစွာဖြင့် ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်

ပတ်သက်သည့် အခြေအနေမှန်များကို သိရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ချမှတ်ထားသည့် ရေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်နှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများ

ကို ငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် အာဆီယံအနေဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေများ၊ အာဆီယံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သင့်သည့်အချက်များ ဆွေးနွေးရန်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် AHA Center အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာတို့အား မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးပုံစံတူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်များကို ပေးအပ်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် Dr. KAO KIM HOURN ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ကျော့မှန်

တဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများက ဝီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၄) အစည်းအဝေးတွင် “သွင်းကုန်များလျော့ချပြီး ပို့ကုန်များပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထုတ်ကုန်များ ပိုမိုထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစားသုံးဆီလုံရောက် အလေးထားရန် ထပ်မံပြောကြားလိုကြောင်း၊ နှစ်စဉ် ပျမ်းမျှစားသုံးဆီဒေါ်လာသန်း ၅၀၀ မှ ၆၀၀ အတွင်း ပြည့်ပုံမှတင်သွင်းနေရမှုအား ဆီဖူလုံအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေကုန်ကျနှုန်းများ လျော့ကျစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သယံဇာတပစ္စည်းများ တရားမဝင်ထုတ်ယူခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်းနှင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများမဖြစ်ပေါ်စေရေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း” ထည့်သွင်းဖော်ပြခဲ့ကြောင်း။

အလားတူ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၄/၂၀၂၄) တွင်လည်း “နိုင်ငံစီးပွားရေးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် မြေခံရေခံကောင်းများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် စီးပွားရေးအရပ်တံဆိပ်ခြင်း၊ ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းများအား ပိတ်ဆို့ခြင်းနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင်ဆောင်ရွက်၍ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ နှောင့်နှေးပိတ်ဆို့အောင် ဆောင်ရွက်နေခြင်းများကြောင့် အခက်အခဲခံနေရပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါအချက်များကို ကျော်လွှားနိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်သွယ်မှုများကောင်းမွန်လာပြီး နိုင်ငံစီးပွားပိုမိုတိုးတက်ကာ ငွေကြေးတန်ဖိုးများလည်း တိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း” ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ထိရောက်စွာတိုက်ဖျက်ရန် ဦးဆောင်ကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး လုပ်ငန်းနှိုင်းနှိုင်းအစည်းအဝေးများ ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယခုအခါ (၁၄) ကြိမ်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင် အစည်းအဝေး (၁၃) ကြိမ်အထိ ဆုံးဖြတ်ချက် ၄၅၆ ချက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဦးဆောင်ကော်မတီပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးနောက် ဖမ်းဆီးရမိမှုများအနေဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအထိ ဖမ်းဆီးရမိမှုအမှတ် (၁၄၄၀) မှ၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၂၅၀ ဒသမ ၁၇၆ ဘီလီယံ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း။

ဖမ်းဆီးရရှိမှုများ

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ မတ်လနှင့် ဧပြီလများအတွင်း ဖမ်းဆီးရရှိမှုများအနေဖြင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အများဆုံးဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အလိုက် ဖမ်းဆီးရရှိမှုများတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးက ပထမအများဆုံး၊ ကချင်ပြည်နယ်က ဒုတိယအများဆုံးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးက တတိယအများဆုံး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကုန်ပစ္စည်းအုပ်စုအလိုက် ဖမ်းဆီးရရှိမှုများကို စိစစ်ရာတွင် လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်နှင့် တရားမဝင်ကုန်စည်တင်ပို့မှုအပါအဝင် မော်တော်ယာဉ်ယန္တရားဖမ်းဆီးရရှိမှုများက အများဆုံးဖြစ်ပြီး ဒုတိယအများဆုံးက လုပ်ငန်းသုံးကုန်ကြမ်းများဖြစ်ကာ တတိယအများဆုံးက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုန်ပစ္စည်းများဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ ခန့်မှန်းချက်အရ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအနေဖြင့်

အရပ်ရပ်သော ဝင်ငွေများဆုံးရှုံးမှုသည် နှစ်စဉ်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ထရီလီယံကျော်ခန့်ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်ဆိုင်ရာ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတန်းဖျားနှစ်စဉ်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၀ မှ ၄၀၀ ဘီလီယံအကြားနှင့် တရားမဝင်ဆေးဝါးများကြောင့် ကလေးသူငယ်များ အသက်ဆုံးရှုံးခြင်းအပြင် တရားမဝင်ဓာတုဆေးဝါးများကြောင့်လည်း သဘာဝသယံဇာတပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေကာ ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံများစွာကို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိကြောင်းကို ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အာဆီယံဒေသတွင်းတွင်လည်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ မြင့်တက်လာခြင်းသည် အစိုးရများနှင့် တရားဝင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ငွေကြေးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေသည့်အပြင် စီမံချိမ်းမီမျိုးကွဲများ၊ လူ့အသက်များနှင့် လူ့အခွင့်အရေးများကို သိသိသာသာထိခိုက်လာစေကြောင်း၊ ထိခိုက်နစ်နာရသည့် အဓိကကဏ္ဍများအနေဖြင့် ဆေးလိပ် အရက်၊ အဖျော်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ မတ်လနှင့် ဧပြီလများအတွင်း ဖမ်းဆီးရရှိမှုများအနေဖြင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အများဆုံးဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အလိုက် ဖမ်းဆီးရရှိမှုများတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးက ပထမအများဆုံး၊ ကချင်ပြည်နယ်က ဒုတိယအများဆုံးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးက တတိယအများဆုံး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ

ယမကာ၊ အရပ်နှင့်ကစားစရာဂိမ်းများ၊ မော်တော်ယာဉ်အစိတ်အပိုင်းများ၊ ဆေးဝါးများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဓာတုပစ္စည်းများ၊ ပိုးသတ်ဆေးများနှင့် မိုပိုင်ခွံခိုးကူးခြင်းတို့ပါဝင်ကြောင်းကို ဖော်ပြထားကြောင်း။

ထို့ပြင် ဥပဒေပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ကိစ္စရပ်များတွင်လည်း ကျယ်ပြန့်စွာပိတ်ဆို့ရေးရုံသာမက ပြင်းထန်သည့် နိုင်ငံပြတ်ကျော်မှုခင်းများ ဖြစ်ပေါ်စေကြောင်းနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်း (OECD) ကမ္ဘာ့ဥပဒေပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်အဖွဲ့ (WIPO) တို့၏ တွေ့ရှိချက်များအရ ကုန်စည်အတုများ ကုန်သွယ်မှုသည် နှစ်စဉ်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၀ ဘီလီယံခန့်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး၏ ၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြောင်း။

အာဆီယံဒေသအတွင်းသို့ တရားမဝင်ဝင်ရောက်လာသည့် ကုန်ပစ္စည်းအတုအပများသည် နှစ်စဉ်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၅၀ ဘီလီယံခန့်ရှိပြီး ဆေးဝါးအတုများအနေဖြင့် နှစ်စဉ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၆ ဘီလီယံခန့်ရှိကြောင်းနှင့် စီးပွားရေးအရ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုအနေဖြင့် နှစ်စဉ်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဘီလီယံခန့်ရှိကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း။

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများရှိနေ

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အဓိကကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန် စသည့် နိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်မှုကွာခြားချက်များ လေ့လာမှုတွင် International Trade Centre (ITC) ၏ Data များအရ ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်မှုကွာခြားချက်သည် တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဘီလီယံကျော်မှ အများဆုံး ၁၂ ဘီလီယံအထိ ကွာခြားမှုရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည့်အတွက် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများရှိနေကြောင်း ဖော်ပြနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် သယံဇာတပေါကြွယ်ဝပြီး စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိက အခြေခံသည့်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် သယံဇာတထုတ်ကုန်များနှင့် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များကို အဓိကထားပြီး ထုတ်လုပ်တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်စေရေးကို များစွာအနှောင့်အယှက်အဟန့်အတားဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် အခွန်ဘဏ္ဍာများစွာဆုံးရှုံးခြင်း၊ နိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍများအပေါ် အပြုသဘောမဆောင်သည့် သက်ရောက်မှုများစွာရှိနေခြင်းများကြောင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများအပြင် ပြည်သူအားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ဖော်ဆောင်ရာတွင် အစိုးရ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်နှင့် စားသုံးသူပြည်သူတို့က အဓိကဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိစေရေးအတွက် အကောက်ခွန်နှင့်ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွန်အများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး၊ ပြည်သူများအတွက် ဘေးကင်းစိတ်ချရသည့်ကုန်စည်များအတွက် အာမခံချက်ပေးနိုင်ရေးတို့ဖြစ်ပြီး တရားမဝင်ကုန်စည်များ

ကို ထိခိုက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် သက်ဆိုင်ရာအထူးအဖွဲ့များ၊ One Stop Service (OSS) ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ခံများအနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ စစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တားဆီးခြင်း၊ ဖမ်းဆီးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားမဝင်တင်သွင်းမှုများအပြင် တရားမဝင်တင်ပို့မှုများကိုပါ ထိထိရောက်ရောက် တားဆီး၊ ဖမ်းဆီးပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် တရားမဝင်ကုန်စည်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး စတင်တားဆီးဖမ်းဆီးစစ်ဆေးစဉ်ကပင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ လုပ်ငန်းစဉ်၊ SOPs များနှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက် မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုလည်း တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။

စီးပွားရေးအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိလာ

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် အကျပ်အတည်းဖြစ်ပေါ်စေခြင်းအပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေနှင့်လည်း ဈေးကွက်ကမောက်ကမဖြစ်ခြင်းကြောင့် လုပ်ငန်းများမတိုးချဲ့နိုင်ခြင်းနှင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်းတို့ဖြစ်ပေါ်လာစေပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းတွင် အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေ မြင့်တက်လာကာ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်ကြသည့်အတွက် ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၌ လုပ်အားများလျော့နည်းသွားနိုင်ခြင်းနှင့်အတူ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများလျော့ကျလာပြီး ပြည်တွင်းတွင် စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းဖြစ်ပေါ်လာကာ နိုင်ငံ၏လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍများအပေါ် များစွာအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နောက်ဆုံးအခွန်ဖြင့် တိုက်ရိုက်ထိခိုက်နစ်နာသူများသည် စားသုံးသူပြည်သူများဖြစ်သည့်အပြင် ကိုယ်တိုင်ထုတ်လုပ်သည့် တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များသည်လည်း တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်သော်လည်းကောင်း ထိခိုက်နစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယင်းဖြစ်စဉ်များမဖြစ်ရအောင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင်ရှိသည့် အထူးတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့များကလည်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို လုံးဝကင်းစင်ပျောက်ပျက်အောင်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။

တားဆီးဖမ်းဆီးခြင်းများ

ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက် Online မှ ပြည်တွင်းတွင် ရောင်းချသည့်ဆေးဝါး၊ အလှကုန်၊ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန် စသည့် ကုန်စည်အများစုသည်လည်း တရားမဝင်လမ်းကြောင်းများက တင်သွင်းရောင်းချနေခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို စိစစ်တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အထူးအဖွဲ့များနှင့် One Stop Service (OSS) ဌာနဆိုင်ရာများအပြင် FDA, CID တို့အနေဖြင့် ပုံမှန်တားဆီးဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားမှုများအရ တားဆီးဖမ်းဆီးခြင်းများကို ထိထိရောက်ရောက် ယခုထက်ပိုပြီး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။

ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်အရ ပြည်ပမှ အရည်အသွေးပြည့်စုံသည့်ကုန်စည်များ တင်သွင်းနိုင်ရန်ကိုလည်း ကုန်ပစ္စည်းတစ်မယ်ချင်းအလိုက် စံချိန်စံညွှန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် မြန်မြန်ဆန်ဆန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် တရားဝင်ပိုကုန်ပမာဏကျဆင်းပြီး နိုင်ငံခြားသုံးငွေဝင်ရောက်မှုကျဆင်းစေခြင်း၊ တရားမဝင်လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ငွေပေးချေမှုများ ပြုလုပ်နေခြင်းကြောင့် ဖောင်ဒိုငွေကြေးများကွက်ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ရငေးသုံးငွေ စာရင်းအမှန်များ ထွက်ချက်ရန်အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းနှင့် အကျိုးဆက်အားဖြင့် မှန်ကန်သည့် ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာမူဝါဒများ ချမှတ်နိုင်ရေးအပေါ် အဟန့်အတားအနှောင့်အယှက်ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းတို့ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့အပြင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပေါ်တွင်လည်း သက်ရောက်မှုရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပြီး နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ အကျင့်ပျက်ခြစားခြင်း၊ အတိုက်ခိုက်စားမှုတို့ကုန်စည်ပိုမောက် အကျင့်စားမှုအားနည်းလာစေခြင်းမှတစ်ဆင့် အုပ်ချုပ်မှုယန္တရား

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း

များဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် သက်ဆိုင်ရာအထူးအဖွဲ့များ၊ One Stop Service (OSS) ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ခံများအနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ စစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တားဆီးခြင်း၊ ဖမ်းဆီးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားမဝင်တင်သွင်းမှုများအပြင် တရားမဝင်တင်ပို့မှုများကိုပါ ထိထိရောက်ရောက် တားဆီး၊ ဖမ်းဆီးပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် တရားမဝင်ကုန်စည်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး စတင်တားဆီးဖမ်းဆီးစစ်ဆေးစဉ်ကပင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ လုပ်ငန်းစဉ်၊ SOPs များနှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက် မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုလည်း တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။

စီးပွားရေးအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိလာ

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် အကျပ်အတည်းဖြစ်ပေါ်စေခြင်းအပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေနှင့်လည်း ဈေးကွက်ကမောက်ကမဖြစ်ခြင်းကြောင့် လုပ်ငန်းများမတိုးချဲ့နိုင်ခြင်းနှင့် ရပ်ဆိုင်းခြင်းတို့ဖြစ်ပေါ်လာစေပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းတွင် အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေ မြင့်တက်လာကာ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်ကြသည့်အတွက် ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၌ လုပ်အားများလျော့နည်းသွားနိုင်ခြင်းနှင့်အတူ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများလျော့ကျလာပြီး ပြည်တွင်းတွင် စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းဖြစ်ပေါ်လာကာ နိုင်ငံ၏လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍများအပေါ် များစွာအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နောက်ဆုံးအခွန်ဖြင့် တိုက်ရိုက်ထိခိုက်နစ်နာသူများသည် စားသုံးသူပြည်သူများဖြစ်သည့်အပြင် ကိုယ်တိုင်ထုတ်လုပ်သည့် တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များသည်လည်း တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်သော်လည်းကောင်း ထိခိုက်နစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယင်းဖြစ်စဉ်များမဖြစ်ရအောင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင်ရှိသည့် အထူးတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့များကလည်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို လုံးဝကင်းစင်ပျောက်ပျက်အောင်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဖမ်းမင်းမင်း က ဦးဆောင်ကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများနှင့် ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဦးဆောင်ကော်မတီရုံးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်သွင်ဦး၊ ပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ညီညီမြတ်သူ၊ ဟိုတယ်ပစ္စည်းစာရင်းအင်းနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဟန်ဝင်းအောင်၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းဆွေ၊ အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပမောကွဒေါက်တာခင်ခင်နှင့် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းထွန်းဦးတို့က တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄) သို့ တင်ပြလာသည်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ဆက်လက်၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ရဲချုပ် ရဲဗိုလ်ချုပ် အောင်နိုင်သူက ထိန်းချုပ်စာတု ပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ တင်သွင်းဆောင်ရွက်မည့် ကုမ္ပဏီတွင် ရှိသင့်သည့် Criteria စံသတ်မှတ်ချက် များနှင့် ကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဦးဆောင်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဦးဆောင်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဦးထွန်းအံ့နှင့် စီမံကိန်းနှင့်တက္ကသိုလ်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ သုံးသပ်တွေ့ရှိချက်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး၊ ထိန်းချုပ်စာတုပစ္စည်းများ၊ တရား မဝင်ယာဉ်များ၊ စက်သုံးဆီများ၊ စားသောက်ကုန်၊ ဆေးဝါးနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်း ဖမ်းဆီးရမိမှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ကာကွယ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်နှိုင်းယှဉ်ချက်များနှင့်

ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများ၌ ကုန်စည်စီးဆင်းနေမှု အခြေအနေများ၊ E-Lock စနစ်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ တရားမဝင် Online မှ ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချနေမှု အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်လာ ကြသူများက တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ အလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ဦးဆောင်ကော်မတီ ရုံးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်က တရားမဝင်

ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ အစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄) ဆုံးဖြတ်ချက် (မူကြမ်း) များကို ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးဦးဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်တော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင် အိန္ဒိယလေတပ်မှ Assistant Chief of the Air Staff (Intelligence) ဖြစ်သူ Air Vice Marshal Ichettira Iyappa Kuttappa VM VSM အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၅ ရက်နေ့၊ မေ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ဆွမ်းမအကြိမ် မြောက် မြန်မာ - အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ လေတပ်ချင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ သို့ တက်ရောက်လာသည့် အိန္ဒိယ လေတပ်မှ Assistant Chief of the Air Staff (Intelligence) ဖြစ်သူ Air Vice Marshal Ichettira Iyappa Kuttappa VM VSM ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်

ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝို) ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံ လေတပ်နှစ်ရပ်အကြား အပြန် အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့်ကိစ္စရပ်များ၊ သင်တန်းသား စေလွှတ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ လေတပ်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်စေရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များကို ရှင်းနှင်းပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး ကြသည်။

ထွန်းအောင်နှင့် အိန္ဒိယလေတပ်မှ Assistant Chief of the Air Staff (Intelligence) ဖြစ်သူ Air Vice Marshal Ichettira Iyappa Kuttappa VM VSM တို့သည် အမှတ်တရ လက်ဆောင်များ အပြန်အလှန် ပေးအပ်ကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။



Staff (Intelligence) ဖြစ်သူ Air Vice Marshal Ichettira Iyappa Kuttappa VM VSM ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အိန္ဒိယစစ်သံမှူး၊ Colonel Jaswinder Singh Gill နှင့် အိန္ဒိယ လေတပ်မှ အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရေကြောင်းလူငယ်မှ သင်တန်းသားများ မင်္ဂလာဒုံလေတပ်စခန်းဌာနချုပ်နှင့် နျူကလီးယားနည်းပညာသတင်းအချက်အလက်စင်တာသို့ သွားရောက်လေ့လာ၊ လေကြောင်းလူငယ်မှ သင်တန်းသားများ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ် လိုက်ပါပျံသန်း၊ ပြိုင်ပွဲများကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် မေ ၁၅ ရက်နေ့၊ မေ ၁၄ ရက်နေ့၊ မေ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ဆွမ်းမအကြိမ် မြောက် မြန်မာ - အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ လေတပ်ချင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ သို့ တက်ရောက်လာသည့် အိန္ဒိယ လေတပ်မှ Assistant Chief of the Air Staff (Intelligence) ဖြစ်သူ Air Vice Marshal Ichettira Iyappa Kuttappa VM VSM ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်



ပျံသန်းမှု အတွေ့အကြုံရရှိစေရန် တပ်မတော်(လေ)မှ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး လေယာဉ်များဖြစ် သော Y-8 လေယာဉ်နှင့် ATR - 72 လေယာဉ်တို့ဖြင့် လက်တွေ့ လိုက်ပါစီးနင်းကြပြီး လေယာဉ် ပျံသန်းစီးနင်းရာတွင် လိုက်နာ ရမည့်အချက်များနှင့် လေကြောင်း ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများကို တာဝန်ရှိသူများက လေယာဉ် ပေါ်၌ ရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြသည်။

ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်ချက်များကို ဂုဏ်ပြုသရုပ်ဖော် ပြသသည့်သီချင်း MTV ၊ အသေး စား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ် ဓာတ်ပေါင်းဖိုများ၏ အရေးပါမှုနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံပိုင် အဏုဖြူစွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း ROSATOM ၏ အသေးစားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ် ဓာတ်ပေါင်းဖို တည်ဆောက်မှုအတွေ့အကြုံများ ရှင်းလင်းတင်ပြမှု စီဒီယိုပြကွက်၊ နျူကလီးယားနှင့်ဓာတ်ရောင်ခြည် ဆိုင်ရာ အခြေခံအကြောင်းအရာ များကို မြန်မာဘာသာဖြင့် ရှင်းလင်း ပြောကြားထားသည့်ပြကွက်များ၊ ပိုစတာပြခန်းတွင် နျူကလီးယား နည်းပညာဖြင့် ကျန်းမာရေး၊ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေး၊ ပညာရေး၊ စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် လက်တွေ့ ကျကျ အသုံးပြုနေခြင်းဆိုင်ရာ ပိုစတာများကို လေ့လာကြည့်ရှု ခဲ့ကြသည်။

အလားတူ ကျန်သင်တန်း စခန်း ရှစ်ခုမှ သင်တန်းသား၊ နည်းပြ / အုပ်ချုပ်သူများသည် လေ့လာရေးခရီးစဉ်အဖြစ် နံနက် ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်း နှင့် အကာသပညာတက္ကသိုလ်၊ မြေပြင်အတတ်သင် လေတပ် စခန်းဌာနချုပ်ရှိ စက်မှုလက်မှု အတတ်သင် ကျောင်းတို့ကို လည်းကောင်း၊ မွန်လူပိုင်းတွင် လေကြောင်းအတတ်သင် လေတပ် စခန်းဌာနချုပ်ရှိ လေယာဉ်မောင်း သင်ကျောင်းနှင့် Aeromedical Centre တို့ကို လည်းကောင်း အသီးသီးလေ့လာခဲ့ကြရာ တာဝန် ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်း ပြသခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပေးသည့် Radiometer စက်၊ နျူကလီးယားနည်းပညာဆိုင်ရာ အခြေခံအကြောင်းအရာများကို မေးခွန်းများမေး၍ မြေကြားနိုင် သည့် ပပေးဦးကိရိယာများ၊ သံ၊ ကျောက်၊ ဘီလပ်မြေ စသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အရာဝတ္ထု များတွင် ထွက်ရှိလျက်ရှိသော ရေဒီယိုသတ္တိကြွမှုကို တိုင်းတာ ဖော်ပြပေးသည့်စက်၊ နျူကလီးယား ဓာတ်ပေါင်းဖိုတစ်ခု၏ အတွင်းပိုင်း ပါဝင်ပစ္စည်းများနှင့် အဆင့်ဆင့်တည်ဆောက်ပုံကို 3D Virtual နည်းပညာဖြင့် ပုံဖော်ပြသ သည့်ပုံစံငယ်နှင့် လေအားအသုံး ပြု၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ် သည့် Wind Turbine နမူနာပုံစံ ငယ်တို့အား အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

လေ့လာကြည့်ရှု ထို့နောက် စီဒီယိုပြခန်းမ ဆောင်တွင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့အကြား ပူးတွဲအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Alounkeo KITTIKHOUN ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့အကြား ပူးတွဲအစည်းအဝေး တစ်ရပ်ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပူးတွဲအစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရှာဝန်ကြီးဌာန (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၊ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြည်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိများ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E. Dr. KAO KIM HOURN၊ ASEAN Coordinating Centre for Humanitarian Assistance on disaster management (the AHA Centre) မှ အမှုဆောင်



ဒေါက်တာ Mr. LEE YAM MING နှင့် အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လူသား ချင်းစာနာမှုအကူအညီများပေးအပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း

၍ လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်ကိစ္စများ၊ အာဆီယံ နှင့် အနာဂတ်တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။
ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြား

ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အာဆီယံ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော်ရှိ Park Royal Hotel ၌ အလုပ်သဘောညာစားပွဲပြု၍ တည်ခင်း စဉ်ခံခဲ့ရသည်။
သတင်းစဉ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလွင်ဦး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂယာယီဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ယာယီညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Marcoluigi Corsi အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလွင်ဦးသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ယာယီဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ယာယီညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Marcoluigi Corsi အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)
ထိုသို့ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာအစိုးရနှင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများအကြား လက်ရှိပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ခန္တီးမြို့နယ် ဟိန်စွန်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးခန္တီးမြို့နယ်ဟိန်စွန်းကျေးရွာ ရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ယနေ့တွင် အနောက် မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်း၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသရေး အဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူ ၆၅ ဦးတို့ကို နှလုံးရောဂါ

သွေးတိုးရောဂါ၊ ဖျားနာရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ သွားရောဂါ၊ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်းရောဂါ၊ အသည်းရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက် ၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသခြင်း များ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက် နေမှုများကို ခန္တီးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။
သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် အခြေခံပညာကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ချိန်အမိ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

မန္တလေး မေ ၁၅
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အခြေခံ ပညာကျောင်းများ မကြာမီဖွင့်လှစ် တော့မည်ဖြစ်ပြီး အခြေခံပညာ ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ချိန်အမိ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ချမ်းအေးသာစံ မြို့နယ်နှင့် မဟာအောင်မြေ မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်းများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ထိုသို့ကြည့်ရှုရာတွင် တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ သည် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၁၆)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ်(၁၄) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ရှိ အမှတ် (၁၃) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်းများသို့ နှင့် ကျောင်းဝင်းအတွင်းတို့တွင် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ကျောင်းအကျိုး ဆောင်များနှင့်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ကြိုတင် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်တို့မှ ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ် ကြီးများ၊ ကျောင်းအကျိုးဆောင် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အခြေခံပညာ ကျောင်းများ မကြာမီဖွင့်လှစ်တော့ မည်ဖြစ်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများ ပညာသင်ကြားရာတွင် အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် စိတ် ချမ်းမြေ့စွာ သင်ယူနိုင်ရေး၊ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးများ စာသင်ခန်းများအတွင်း ရောက်ရှိ ရေး၊ ကျောင်းအုပ်နံ့သူဦးရေးနှင့် ကျောင်းတက်သူဦးရေးပိုတိုးတက် ရေးနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်း သူများ စဉ်ဆက်မပြတ်တန်းစဉ် ကူးပြောင်းနိုင်မှု လျော့နည်းမသွား ရေး၊ ကျောင်းအင်အားနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေး၊ ဥပမာရပ်များကောင်းမွန် ရေး၊ ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာ အမြင်တင့်တယ် စေရေး အားလုံးက ပိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေး သည်။
သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီတို့ လုပ်ငန်းသဘောတူညီချက် Service Provision Agreement လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းနှင့် ဂီတအနုပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲသို့တက်ရောက်

ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပလိုမှုအပေါ် အချိန်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အခြားဂီတပညာရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်၍ အကြံဉာဏ်ရယူပြီး အသေးစိတ်စီစဉ်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် မေ ၁၅
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီတို့ လုပ်ငန်းသဘောတူညီချက် Service Provision Agreement သတင်းဝန်ဆောင်မှု အသုံးပြုခြင်း စည်းကမ်းချက်ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း အစီအစဉ်ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း တက်ရောက်အားပေးသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာဗျူရို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Li Kai တို့က မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီတို့ လုပ်ငန်းသဘောတူညီချက် Service Provision Agreement ကို (မြန်မာ-အင်္ဂလိပ်) နှစ်ဘာသာဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာဗျူရို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အဖွဲ့အား အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီအဖွဲ့မှလည်း အမှတ်တရလက်ဆောင် ပြန်လည်ပေးအပ်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆင်ဟွာသတင်းဌာန (XINHUA NEWS AGENCY) ကို ၁၉၃၁ ခုနှစ်တွင် Red China News Agency အနေဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ ၁၉၄၅ ခုနှစ်အတွက် လက်ရှိအမည်ဖြင့် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခဲ့သော နိုင်ငံပိုင်သတင်းဌာနတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ သတင်းဗျူရို ၁၈၀ ဖွင့်လှစ်၍ ဝန်ထမ်းအင်အား တစ်သောင်းကျော်ဖြင့် သတင်းရယူပြီး တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဘာသာစကားခြောက်မျိုးနှင့် နိုင်ငံတကာတွင် ဘာသာစကားရှစ်မျိုး စုစုပေါင်းဘာသာစကား ၁၄ မျိုးဖြင့် News Media အသုံးပြု၍ ထုတ်လွှင့်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း



မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာဗျူရို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Li Kai တို့က မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ဆင်ဟွာသတင်းအေဂျင်စီတို့အကြား သတင်းဝန်ဆောင်မှုအသုံးပြုခြင်း စည်းကမ်းချက်ဆိုင်ရာ (မြန်မာ-အင်္ဂလိပ်) နှစ်ဘာသာဖြင့် သဘောတူစာချုပ်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးပေးအပ်သည်။

သိရသည်။ ၎င်းတို့ သတင်းဌာန၏ မူဝါဒမှာသတင်းအကြောင်းအရာများ မှန်ကန်ခြင်းနှင့် ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ သတင်းများကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပြန့်ပွားရေးရောင်းချခြင်း၊ သတင်းပေးလွှတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ MRTV နှင့် သတင်းများ အခမဲ့ဖလှယ်အသုံးပြုရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်နိုင်ရန် လုပ်ငန်းသဘောတူညီချက် Service Provision Agreement ကို ဦးစွာလက်မှတ်ရေးထိုးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားစတူဒီယို(အေ) ၌ Myanmar International (MI) Channel မှ အပတ်စဉ် တင်ဆက်လျက်ရှိသည့် Quiz Time အစီအစဉ် ရိုက်ကူးမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ယင်းအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ကြသည့် ဝူဂျူး(ထိုက်ချို) သရုပ်ပြသူ ပညာရေးတက္ကသိုလ် လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း (ကမာရွတ်) Grade-7 မှ မမြန်းယသော်နှင့် ကီးဘုတ်တီးခတ်သူ Mercury Private School Grade-10 မှ မမိုးသိန္နယ်တို့ကို နှုတ်ဆက်ပြီး ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ

ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားစတူဒီယို (ဘီ) ၌ နိုင်ငံတော်သံစုတိုးပိုင်း၏ နိုင်ငံတကာသီချင်းများ လေ့ကျင့်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားစတူဒီယို(၁)၌ မေ ၁၅ ရက်တွင် ရောက်ရှိမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြိုင်ပွဲများအဖွဲ့အစည်းအဖြစ်ထုတ်လွှင့်မည့် "ရုပ်ဖွေသုတပညာချုပ်ပြိုင်ပွဲများကဏ္ဍ" စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ရိုက်ကူးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ယင်းအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုဖြူ ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ စတူဒီယို(၂)၌ ကဆုန်လပြည့်ဗုဒ္ဓနေ့တွင် ထုတ်လွှင့်မည့် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့ သာသနာ့ဓလေ့ကျောင်းတိုက်ဦးစီးပဓာနနာယကအဖွဲ့တော် ဘဒ္ဒန္တကောဝိဒ (အဂ္ဂမဟာ

ပဏ္ဍိတာ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ္မ) ၏ တရားတော် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ရန် ပြင်ဆင်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုသည်။

ဂီတပညာရှင်များအား စုစည်းတွေ့ဆုံ

မွန်းလုံပိုင်းတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဂီတအနုပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို) မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သီးခြားဖိတ်ကြားထားသော ဂီတပညာရှင်များအား စုစည်းတွေ့ဆုံ၍ ဂီတလောကမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးနိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ဂီတလောကသားများအနေဖြင့် ဂီတစွမ်းရည်ကို စုစည်းပြသရန် အချိန်အခါသင့်ပြီ ဟုပြောပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို)မှ အကြံပြုတင်ပြလာသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဂီတနေ့ အခမ်းအနားကို ဂီတသမားများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင် ဆင်နွှဲနိုင်ရန်နှင့် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြစေလိုပါကြောင်း၊ (တစ်ဆက်တည်းတွင်) ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲ (Music Academy Awards) ကျင်းပရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဂီတလောကသားများ၏ တူညီသောဆန္ဒနှင့် စိတ်အားထက်သန်မှု၊ ရွေးချယ်ပေးအပ်မည့် ဆုအမျိုးအစားအရေအတွက်နှင့် ဆုချီးမြှင့်ရန်ပမာဏ၊ ဆုငွေချယ်စိစစ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ရွေးချယ်မှုစနစ်ပုံစံ စသည်ဖြင့် အသေးစိတ် ဆွေးနွေးကြစေလိုပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ဂီတလောကမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံးကို တိုးချဲ့ ပြင်ဆင်ပွဲစည်းသွားရန်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ သတ်မှတ်ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို) (ယာယီအမှုဆောင်အဖွဲ့) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလွင်မြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သီးခြားဖိတ်ကြားထားသော ဂီတပညာရှင်များက မြန်မာ့ဂီတနေ့ကျင်းပရေး၊ ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲ (Music Academy Awards) ကျင်းပနိုင်ရန်နှင့် ဂီတလောကဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး ယာယီအမှုဆောင်အဖွဲ့ကို တိုးချဲ့ပြင်ဆင်ပွဲစည်းလှုပ်ရှားမှုတို့ကို အသီးသီး ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ဌာနမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ့ဂီတနေ့ကို ရန်ကုန်မြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် ဂီတလောကသားများအားလုံး စုစည်းညီညွတ်စွာ အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် ဂီတစွမ်းရည်ကို ပြသနိုင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပလိုမှုအပေါ် အချိန်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အခြားဂီတပညာရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်၍ အကြံဉာဏ်ရယူပြီး အသေးစိတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံးကိုလည်း ဂီတလောကသားများ၏ဆန္ဒဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်အောင် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဂီတအကယ်ဒမီဆုပေးပွဲပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဂီတအနုပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၅

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးအမှတ် ၈၅ (၂/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁) ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်ကြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော်နှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံတော်၏ လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၀ ပြန်လည်ပေးဆပ်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အထွေထွေ ပိုလျှံရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ပေးထားသည့် ငွေကျပ်ဘီလီယံ ၁၅၀ မှ ငွေကျပ် ၂၀ ဘီလီယံ၊ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၇၀ ဘီလီယံကို ပြန်လည် ပေးဆပ်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍသို့ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ယူထားသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများမှ ဆွေးနွေးသည်။

မည့်ကာလအား သက်တမ်းတစ်နှစ်ထပ်မံ တိုးမြှင့်ပေးပြီးကြောင်း အခြေအနေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ချေးငွေအား ကောက်ခံရရှိရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝါမောင်က ချေးငွေစိစစ်ကြပ်မတ်ရေးဆိုင်ရာ တစ်စုပေါင်းစဉ် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ယူထားသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများမှ ဆွေးနွေးသည်။

ခေါင်းဆောင် အစည်းအဝေး ကော်မတီ၏ လာကြသည့် ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ရမည့် အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အခြေအနေတို့ကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ သက်တမ်း ခွဲကြသည်။



သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းများမှ ဆွေးနွေးသည်။

အတိုးအရင်း ကောက်ခံရရှိမှုနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ ချေးငွေကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ သက်တမ်း ခွဲကြသည်။

ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကော်မတီအစည်းအဝေး တက်ရောက် လာကြသည့် ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ သက်တမ်း ခွဲကြသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား မြို့နယ်ပေါင်းစုံ အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်



ပဲခူး မေ ၁၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား မြို့နယ်ပေါင်းစုံ အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို မေ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့ ရွှေစေတီဓာတုရာဇဝမ်းရိပ်မင်းအားကစားဓနမဏ္ဍိယ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အားကစားဝါသနာရှင်များက ဗိုလ်လုပွဲဆုများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပရာ အကောင်းဆုံး အားကစား

သမား ဆုရရှိသူတို့အား ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို လူမှုရေးရာဝန်ကြီးဦးမျိုးအောင်ကလည်းကောင်း၊ နှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆုရ မိုးညိုမြို့နယ် အသင်းနှင့် သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ တတိယဆုရ သနပ်ပင်မြို့နယ်အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို သယ်ဇာတရေးရာဝန်ကြီးဦးတင်သိန်းက လည်းကောင်း၊ နှစ်ယောက်တွဲ ဒုတိယဆုရ ရွှေတောင်မြို့နယ်အသင်းနှင့် သုံးယောက်တွဲ ဒုတိယဆုရ ပဲခူးမြို့နယ် အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးဦးတင်ဦးကလည်းကောင်း၊ နှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ တောင်ငူမြို့နယ် အသင်းနှင့် သုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ ရွှေတောင်မြို့နယ်အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်များကို လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သောင်းထိုက်က လည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဒိုင်လူကြီးများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့် ငွေ ခြောက်သိန်းကျပ်၊ နှစ်ယောက်တွဲ ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ တောင်ငူမြို့နယ် အသင်းအား ပထမဆုဖလားနှင့် ငွေသား ဆု ငါးသိန်းကျပ်ကိုလည်းကောင်း၊ သုံးယောက်တွဲ ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ ရွှေတောင်မြို့နယ် အသင်းအား ပထမဆုဖလားနှင့် ငွေသားဆု ခုနှစ်သိန်းကျပ်တို့အား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ)

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ) အထူးဇန်စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး တောင်သူများအား နည်းပညာပေး

တံတားဦး မေ ၁၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ) အထူးဇန်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး တောင်သူများအား နည်းပညာပေးသင်တန်းကို မေ ၁၄ ရက် နံနက်က တံတားဦးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ရုံးခန်း ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

အခမ်းအနားတွင် တံတားဦးခရိုင် ဆီထွက်သီးနှံအထူးဇန်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ကိုလင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆီထွက်သီးနှံအထူးဇန် (၂) တာဝန်ခံ၊ ဒုတိယ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဝင်းထွန်းက ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ) အထူးဇန်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ခြေအသုံးချရေး တာဝန်ခံ ဒေါ်သက်သက်ထွန်းက ခြေအသုံးချရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါတောင်သူပညာပေးသင်တန်းသို့ တံတားဦးမြို့နယ်နှင့် ငါးဇွန်မြို့နယ်များမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများ စုစုပေါင်း ၇၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။

မောင်ကျော်ကြီး



ရွှေရာသီအဆင့်မြင့်အားကစားသင်တန်းများဆင်း

ဘားအံ မေ ၁၅

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ ရွှေရာသီအဆင့်မြင့် အားကစားသင်တန်းကို ဘောလုံး၊ ဘော်လီဘော၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ဘတ်စကက်ဘော၊ ကြက်တောင်၊ ဂျူဒို၊ ကရာတေး၊ အစရှိသော အားကစားနည်းခုနှစ်ခုနှင့် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ရာ မေ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက စုပေါင်းသင်တန်းဆင်းပွဲကို ခွဲကပ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အဆိုပါသင်တန်းကို သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၂၃၆ ဦးဖြင့် မေ ၁ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ နောင်အနာဂတ်ကာလ များတွင် အားကိုးအားထားပြုလောက်သည့် ထူးချွန်

ထက်မြက်သူများအဖြစ် မိမိကိုယ်ကိုပြုစု ပျိုးထောင် သွားကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များနှင့် သင်တန်းနည်းပြများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ရွှေရာသီအဆင့်မြင့် အားကစားသင်တန်း အားကစားနည်းများအလိုက် ဆုရအားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းကော်မတီ ရွှေရာသီအဆင့်မြင့် အားကစားသင်တန်း ကရာတေးအဖွဲ့၊ ဂျူဒိုအဖွဲ့နှင့် Fitness Dance အဖွဲ့များက သရုပ်ပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

နေရောင်အောက်က သက်ရှိတွေကို စောင့်ရှောက်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းဖို့

မြန်မာ - တရုတ် ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေး ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုဆိုင်ရာခရီးစဉ် (FAM Trip) တွင် လိုက်ပါခဲ့ကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သာယာလှပသည့် ခရီးစဉ်ဒေသများကို နှစ်သက်သဘောကျကြမည်ဟုယုံကြည်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်သည် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားအသင်းအဖွဲ့များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာ- တရုတ် ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေး ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုဆိုင်ရာခရီးစဉ် (Familiarization Trip-FAM Trip) တွင် လိုက်ပါလာကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခန့်တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝန်ကြီးဌာန ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆရာ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စေတီ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ အရာထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။



ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် တော်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရစီယာဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် ခရီးသွားဆွဲဆောင်ရာနေရာ ၃၈ နေရာရှိသည့်အတွက် လာရောက်မည့် ခရီးသွားစဉ်သည်များက ရသမျိုးစုံခံစားနိုင်သော ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် နေပြည်တော်သို့ပြည်တွင်း/ပြည်ပခရီးသွားစဉ်သည်များ ပိုမိုလာရောက်လည်ပတ်စေရေးအတွက် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် နိုင်ငံတကာမှ မီဒီယာများ၊ ခရီးသွားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကုမ္ပဏီများကို ဖိတ်ခေါ်၍ ဖန်ထုတ်ခရီးစဉ်များ၊ Tour Package နှင့် ခရီးသွားအစီအစဉ်များတွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲခြင်းများ၊ ခရီးစဉ်မြှင့်တင်ကြော်ငြာခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်များတွင် "One Tourist

One Tree" ပုံစံဖြင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးမှုအစီအစဉ်ကို အမှတ်တရ အစီအစဉ်တစ်ခုအဖြစ် ထည့်သွင်းပေးထားခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခု ဖန်ထုတ် ခရီးစဉ် (FAM Trip) တွင် လိုက်ပါလာကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများအနေဖြင့် ခရီးစဉ်မြှင့်တင်မှု မိမိနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည့်အခါတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပကတိအခြေအနေမှန်များနှင့် သွားလာလည်ပတ်စရာကောင်းသော ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်းကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပြန်လည်မျှဝေပေးကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုဆိုင်ရာခရီးစဉ် (FAM Trip) တွင် ဦးဆောင်လိုက်ပါလာသည့် မြန်မာ-တရုတ်ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. David Liu က ၎င်းတို့အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကြားသိရသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်ကိုထိခိုက်နိုင်သည့် သတင်းများမှာ ယခုလာရောက်ရာတွင် သတင်းတ

သတင်းများမှားဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဆွဲဆောင်မှုရှိပြီး သဘာဝသယံဇာတများ ပေါကြွယ်ဝ၍ လာရောက်လည်ပတ်သင့်သော ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိပကတိအခြေအနေအား ယခုခရီးစဉ်တွင် တရုတ်မီဒီယာများ၌ တိုက်ရိုက်လွှင့်တင်လျက်ရှိပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပြန်ရောက်သည့်အခါတွင်လည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လွှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုခရီးစဉ်၏ အကျိုးရလဒ်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ တရုတ်ခရီးသွားများ ပိုမိုဝင်ရောက်လာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ယခုခရီးစဉ်ကို အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လည်ပတ်နိုင်ရေး ကောင်းမွန်စွာ စီစဉ်ပေးသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုဆိုင်ရာ ခရီးစဉ် (FAM Trip) တွင် လိုက်ပါခဲ့ကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များကို အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကာ စုပေါင်းပတ်စမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး Grand Amara Hotel ၌ ညစားစားပြုပြင် တည်ခင်းစဉ်ခံသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့တွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်ဌာနများ၊ ခရီးသွားအေဂျင်စီများနှင့် မီဒီယာများ ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အဖွဲ့အနေဖြင့် ရန်ကုန်၊ ငွေ့ဆောင်တို့သို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကာ နေပြည်တော်၊ ပုဂံ၊ မန္တလေးတို့ရှိ ခရီးသွားဆွဲဆောင်ရာနေရာများသို့ ဆက်လက်သွားရောက် လည်ပတ်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ငါးသားပေါက်များ လျာထားချက်ကျော်လွန်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးကြိုးပမ်း

နေပြည်တော် မေ ၁၅
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ် လေးဒေါင့်ကန် ကျေးရွာအနီး အမှတ်(၂) လမ်းမကြီးပေါ်ရှိ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန လေးဒေါင့်ကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်း၏ ငါးမွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း နည်းပညာပေးလုပ်ငန်း၊ ငါးမျိုးသားပေါက်များ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ငါးလုပ်ငန်းစခန်း၏ လျာထားချက် ပြည့်စုံကျော်လွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ပုဂ္ဂလိက ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ရေးနှင့် ကောင်းမွန်သော

ငါးမွေးမြူရေး (GAQP-ဂျီအေကျူပီ) ကျင့်စဉ်လိုက်နာ ဆောင်ရွက်မှု တိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ လေးဒေါင့်ကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငါးသယ်ဓာတ်များ ပေါ်ကြွယ်ဝစေရေး အတွက် သဘာဝရေပြင်များတွင် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပေးနိုင်ရေး၊ ဒေသနှင့် ကိုက်ညီသည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ငါးမျိုးသစ်များ စမ်းသပ်သားဖောက် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ငါးမျိုးကောင်းမျိုးသန်များ ပိုမိုဖြန့်ဖြူးထုတ်လုပ်နိုင်ရန်နှင့် ငါးသားပေါက် မွေးမြူနည်းစနစ်များကို ငါးမွေးမြူသူများထံသို့ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူ နှစ်အလိုက် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ်ရှိ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ကျောက်တန်း ပုစွန်သားပေါက်စခန်း၏ မြန်မာ့မျိုးရင်း ရေချိုပုစွန်မျိုးကောင်းမျိုးသန် သားပေါက်များ ထုတ်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးက ရေချိုပုစွန် သားဖောက်ခြင်း လုပ်ငန်းကို သတ်မှတ်လျာထားကောင်ရေ ပြည့်စုံကျော်လွန်အောင် ထုတ်လုပ်ရန်နှင့် ပုစွန်မွေးတောင်သူများကို နည်းပညာပေးသင်တန်းများ ပို့ချပေးနိုင်ရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။



ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် သီလဝါဘက်စိုစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးခြံသို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူက လက်ရှိမွေးမြူထားရှိသည့် ဘဲ၊ ငါးနှင့် ငါးသားပေါက်များ စနစ်တကျ မွေးမြူ

ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် တိရစ္ဆာန်အစာတွင် ထည့်သွင်း ရေဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးချက်များ ပြည့်စုံကျော်လွန်ရုံမျှသာမဟုတ်ဘဲ သီလဝါစက်မှုဇုန်ရှိ

သတင်းစဉ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းအပ်နှံရေး ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူ



ရန်ကင်း မေ ၁၅
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်တွင် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခန့်တွင် ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးအားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူပို့ကျောင်းအပ်နှံကြပါမို့ ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူပွဲကို အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူပွဲသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းမင်းလတ်၊ အဖွဲ့ဝင် (၁) ဗိုလ်မှူး ကျော်ကျော်၊ အဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးမြင့်စေတီ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ သီသီလတ်၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ခင်ရည်မွန်၊ မြို့နယ်ပြန်/ဆက်

ဦးစီးမှူး ဒေါ်လှလှထွေး၊ မြို့နယ်ရဲဘဲလုံမှူး၊ မြို့နယ်လဝကမှူး၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများက ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် "ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူပို့ ကျောင်းအပ်နှံကြပါမို့" ဆိုင်းဘုတ်ကို အ.ထ.က (၁)၊ အ.ထ.က (၂) နှင့် လေ့ကျင့်ရေး အလယ်တန်းကျောင်းရှေ့တို့၌ ဆိုင်းဘုတ်တင်ခဲ့ကြသည်။ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင်ပညာသင်ကြားမည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား မေ ၂၃ ရက်မှစတင်၍ ကျောင်းအပ်နှံရေးရက်သတ္တပတ်အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး ဇွန် ၂ ရက်အထိ ကျောင်းအပ်လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ လှလှထွေး(ပြန်/ဆက်)

အကြမ်းဖက်မှုသံသရာနှင့် သမိုင်းသင်ခန်းစာ

ဇာနည်ဘွား

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် ဆီမီးခုံကျေးရွာ၏အရှေ့ဘက်ရှိ ဆုံရွာကျေးရွာကို မေ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက လက်နက်ကြီး/လက်နက်ငယ်များဖြင့် ရမ်းသန်းပစ်ခတ်ခဲ့ရာကြောင့် ကျေးရွာနေဒေသခံပြည်သူ့ အမျိုးသား ၁၇ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အမျိုးသား ၄၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၆၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၇ ဦး ဗုံးစထိမှန်ခံရရာများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အကြမ်းဖက်သမားများက ကျေးရွာအတွင်းရှိ အိမ်ခြေ ၅၀ ခန့်ကိုလည်း မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြသည်။ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ၏ ဖော်ပြချက်များအရ သေဆုံးသူများထဲတွင် ကလေးငယ်အချို့လည်း ပါဝင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။

မြင်းခြံမြို့နယ် ဆုံရွာကျေးရွာ၌ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လူမဆန်စွာ ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည့် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများက ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ရှုတ်ချခဲ့ကြသည်။ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ၏ နိုင်ငံတစ်ဝန်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၉ ရက်နေ့အထိ သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ရဟန်းသံဃာ ၇၇ ပါး ပျံလွန်ကာ သီလရှင် နှစ်ပါး၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ၅၆၇ ဦး၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ၁၁၂၄ ဦး စုစုပေါင်း ၆၈၈၀ သေဆုံးခဲ့သည်။

ထို့ပြင် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် EAO အဖွဲ့အချို့၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် လမ်း၊ တံတားများ၊ တာဝါတိုင်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခွံရုံများ၊ မီးရထားလမ်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘာသာရေး အဆောက်အအုံများအပါအဝင် အများပြည်သူဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများစွာလည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနေ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် EAO အဖွဲ့အချို့သည် အတိတ်ကဝါဒစွဲ၊ ရိုဏ်းဂဏထွဲ၊ ဒေသစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ဘာသာစွဲအရ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သော ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ (ဗကပ)၊ ကွန်မြူနစ်ပါတီဗမာပြည် (အလန်)နှင့် ကေအင်နီယူအဖွဲ့များ၏အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနေခြင်း သာဖြစ်သည်ဟု ဆိုရပေမည်။

၁၉၄၉ ခုနှစ် မေလတွင် ကေအင်ဒီအို ကရင်သောင်းကျန်းသူများက ပဲခူးခရိုင် ဆိတ်ပျံကြီးရွာတွင် အမျိုးသား ၁၅၅ ယောက်တို့အား တစ်နေရာတွင် စုဝေးစေပြီး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့ရာ တစ်ရွာလုံး မုဆိုးမမြစ်ခဲ့ရပါသည်။ အလားတူ ကောက်တံခါးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွာများတွင်လည်း ယောက်ျားမှန်သူများကို သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြသည်။

၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် မတ်လ ၅ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်က ဖြူးမြို့ကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ခဲ့ရာတွင် ကေအင်ဒီအို ကရင်သောင်းကျန်းသူများက မဆုတ်ခွာမီ ဖြူးသူမြို့သားများကို အစုလိုက်အပြုံလိုက်သတ်ဖြတ်သွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်သားများ ဖြူးမြို့သို့ တစ်လမ်းဝင် တစ်လမ်းထွက် ဝင်ရောက်လာသောအခါ လမ်းဘေး၊ အိမ်ပေါ်၊ အိမ်အောက်၊ မြောင်းတွင်း စသည့်နေရာအနှံ့တွင် ဓားနှင့် ခုတ်သတ်ထားသော အလောင်းများ ဖွေးဖွေးလှုပ်လှုပ် ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့ကြရသည်။ မြို့တွင်းသတ်ဖြတ်ခဲ့သော အလောင်းများ စာရင်းကောက်ယူရာတွင် သေဆုံးသူ ၃၅၀ ရှိပြီး အိမ်ခြေ ၄၀၀ ခန့်လည်း မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။

၁၉၅၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် စစ်တောင်းမှန် မုတ္တမသို့ ခုတ်မောင်းလာသော မီးရထားအား လမ်းထဲခေါင်းဆောင်သော ကေအင်ဒီအို ကရင်သောင်းကျန်းသူများက ခိုးဝန်းဘူတာနှင့် သိမ်ဆိပ်ဘူတာအကြားတွင် မိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး ခရီးသည်များထံမှ ရွှေငွေပစ္စည်းများကို လုယက်ယူဆောင်သွားကြသည်။ ထိုမျှမက ရထားပေါ်တွင် ကျောင်းပိတ်၍ ပြန်လာသည့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူ

■ ၁၉၅၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ဝေသော ကော်သူးလေ ရဲဘော်များ၏ တင်ပြချက်များ ဖြစ်သည့် ကော်သူးလေ တော်လှန်ရေးစစ်တမ်းတွင်လည်း “ဗမာအမျိုးသားများ၏ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုကို မခံမရပ်နိုင်၍ ငါတို့တော်လှန်ခဲ့ကြသည်ဟုဆိုသော်လည်း ငါတို့သိမ်းပိုက်ပြီးသော နယ်မြေများအတွင်းရှိ ဗမာ၊ မွန်၊ ပအိုဝ်း၊ ကုလား၊ တရုတ် အစရှိသော လူမျိုးစုမှန်သူများကို ငါတို့ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ် လက်ဝါးကြီးအုပ်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံရေးစကားအရပြောလျှင် ဗမာလူမျိုးကြီးဝါဒကို ငါတို့တော်လှန်ခဲ့ကြသော်လည်း ငါတို့အာဏာစိုက်ထူနိုင်သော အချိန်ပိုင်းကလေးတွင်ပင် အခြားလူမျိုးစုအားလုံးအပေါ်တွင် ငါတို့သည် ပိုမိုရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သော ကရင်လူမျိုးကြီးဝါဒတစ်ရပ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြပေသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း မည်သည့်လူမျိုးစုမျှ အကြွင်းမဲ့ထောက်ခံမှုကို ငါတို့မရခဲ့ကြသည်သာမက ငါတို့အား အထင်သေးမှု၊ မုန်းတီးရွံရှာမှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ လက်နက်ကိုင်အနေဖြင့် ကျေးရွာပြည်သူလူထုအား နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းသတ်ဖြတ်ရမ်းကားခြင်းများ ပြုလုပ်ကြလေရာ အခြားအမျိုးသားမဆိုထားဘိ ကရင်အမျိုးသားကပင်လျှင် ငါတို့အား ရွံရှာစက်ဆုပ်ကာ တော်လှန်ရေးကိုပင် ငြီးငွေ့လာကြပေသည်”ဟု စသည်ဖြင့် သုံးသပ်ဖော်ထုတ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ကရင်တော်လှန်ရေး အဘယ်ကြောင့် ရှုံးနိမ့်ရသည်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရာတွင် နယ်ချဲ့သမားကို အလွန်အကျွံအားကိုးခြင်း၊ စစ်ဘုရင်ဝါဒထွန်းကားလာခြင်း၊ လူထုဆန့်ကျင်ရေး အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာခြင်းတို့ကြောင့်ဟု ဆိုကြသည်။

၄၀ ကျော် အပါအဝင် အမျိုးသမီး ၁၀၀ ကျော်ကို နှေးစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးခေါ်တောင်းသွားကာ ထိုင်းနယ်စပ်တွင် တပ်စွဲထားသော တရုတ်ကူမင်တန်တပ်မှ ဗိုလ်ချုပ်လောလီထံ လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့် လဲလှယ်ရောင်းစားခဲ့ကြသည်။ ကေအင်နီယူအဖွဲ့သည် ဆူပူသောင်းကျန်းမှု စတင်ကတည်းက အစုလိုက်၊ အပြုံလိုက် လူသတ်ပွဲများ၊ ရာဇဝတ်မှုများကို အကြီးအကျယ် ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည်။ ကေအင်နီယူအဖွဲ့သည် နယ်ချဲ့အားကိုးမှု၊ အမြင်ကျဉ်းမြောင်းမှုများဖြင့် အဖျက်လုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်ရာမှ စစ်ဘုရင်ဝါဒကိုကျင့်သုံးလာသည်ဟုဆိုသည်။ နေ့စဉ်ဆုံး ကရင်လူထုကပါ လက်မခံတော့သောအခါ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ မြို့ပြများမှဆုတ်ခွာကာ တောကြီးအုံ့ကျင်းသို့ ပြေးရတော့သည်။

ကော်သူးလေ တော်လှန်ရေးစစ်တမ်း ၁၉၅၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ဝေသော ကော်သူးလေ ရဲဘော်များ၏ တင်ပြချက်များဖြစ်သည့် ကော်သူးလေ တော်လှန်ရေးစစ်တမ်းတွင်လည်း “ဗမာ အမျိုးသားများ၏ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုကို မခံမရပ်နိုင်၍ ငါတို့တော်လှန်ခဲ့ကြသည်ဟုဆိုသော်လည်း ငါတို့သိမ်းပိုက်ပြီးသော နယ်မြေများအတွင်းရှိ ဗမာ၊ မွန်၊ ပအိုဝ်း၊ ကုလား၊ တရုတ် အစရှိသော လူမျိုးစုမှန်သူများကို ငါတို့ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ် လက်ဝါးကြီးအုပ်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံရေးစကားအရပြောလျှင် ဗမာလူမျိုးကြီးဝါဒကို ငါတို့တော်လှန်ခဲ့ကြသော်လည်း ငါတို့အာဏာစိုက်ထူနိုင်သော အချိန်ပိုင်းကလေးတွင်ပင် အခြားလူမျိုးစုအားလုံးအပေါ်တွင် ငါတို့သည် ပိုမိုရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သော ကရင်လူမျိုးကြီးဝါဒတစ်ရပ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြပေသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း မည်သည့်လူမျိုးစုမျှ အကြွင်းမဲ့ထောက်ခံမှုကို ငါတို့မရခဲ့

ကြသည်သာမက ငါတို့အား အထင်သေးမှု၊ မုန်းတီးရွံရှာမှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ လက်နက်ကိုင်အနေဖြင့် ကျေးရွာပြည်သူလူထုအား နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းသတ်ဖြတ်ရမ်းကားခြင်းများ ပြုလုပ်ကြလေရာ အခြားအမျိုးသားမဆိုထားဘိ ကရင်အမျိုးသားကပင်လျှင် ငါတို့အား ရွံရှာစက်ဆုပ်ကာ တော်လှန်ရေးကိုပင် ငြီးငွေ့လာကြပေသည်”ဟု စသည်ဖြင့် သုံးသပ်ဖော်ထုတ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ကရင်တော်လှန်ရေး အဘယ်ကြောင့် ရှုံးနိမ့်ရသည်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရာတွင် နယ်ချဲ့သမားကို အလွန်အကျွံအားကိုးခြင်း၊ စစ်ဘုရင်ဝါဒထွန်းကားလာခြင်း၊ လူထုဆန့်ကျင်ရေး အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာခြင်းတို့ကြောင့်ဟု ဆိုကြသည်။ စောဘွီးကြီးအလွန်ကေအင်နီယူခေါင်းဆောင်အချို့သည် ကေအင်နီယူတို့၏ ပထမလမ်းစဉ်မှာ မည်သည့်အနှစ်သာရမှမရှိဘဲ ထင်ရာစိုင်းဝါဒဖြစ်သည်ဟုဆိုကာ ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် ပူးပေါင်းကာ

- (၁) နယ်ချဲ့ပဒေသရာဇ်နှင့် မဟာလူမျိုးကြီးဝါဒ ဆန့်ကျင်ရေး၊
- (၂) ကရင်ပြည်နယ်ရရှိရေး၊
- (၃) ကရင်အမျိုးသားဘဝလွတ်မြောက်ရေး၊
- (၄) အဖျက်သမားများ၊ အချောင်သမားများအား ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်ရေးဟူသည့် ဒုတိယလမ်းစဉ်ကို ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကေအင်နီယူပါတီသည် “ဒုတိယလမ်းစဉ်”အား “တိုးတက်သော တော်လှန်ရေးလမ်းစဉ်”ဟု ဆိုသည်။ သို့သော် မနန်းဘဇန်တို့ ချမှတ်ပေးသော ဒုတိယလမ်းစဉ်ကို ပဲခူးရိုးမဒေသနှင့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတွင်သာ ကျင့်သုံးနိုင်ခဲ့ပြီး အရှေ့တိုင်းခေါ်စစ်တောင်းမြစ်နှင့် အရှေ့ဘက် နယ်နိမိတ်များ

အကြားရှိ ကရင်ပြည်နယ်တွင် ကျင့်သုံးနိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိပေ။ အရှေ့တိုင်း ကေအင်နီယူများသည် အကြမ်းဖက်ဝါဒကို ကျင့်သုံးဆဲဖြစ်သည်။ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်တိုင်းရှိ ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် ကေအင်နီယူပါတီတို့သည်လည်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ ညီညွတ်ရေးတပ်ပေါင်းစု (မဒညတ) ဟူသောအမည်ဖြင့် ဒေသခံပြည်သူတို့အပေါ် ဆက်ကြေးတောင်း၊ လုယက်ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ရုံမက မထင်ရင်မထင်သလို သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြပြန်သည်။ ရေဝတီမြစ်အတွင်း၌ ခရီးသည်တင်သင်္ဘောကြီးများဖြစ်သော ရွှေပြည်သာ၊ ရေတမာ၊ ဒဂုံမေ၊ ဒဂုံလှိုင်၊ တိုးကြွယ်၊ မင်းကြီး၊ မင်းလှ၊ ချမ်းသာကြီးတို့ကို အစွမ်းဆီးဆီးခဲ့ပြီး ခရီးသည်များထံမှ ရွှေငွေပစ္စည်းများကို လုယက်ခဲ့ကြသည်။ ရေဝတီမြစ်အတွင်း ခရီးသွားလာရေးများကို ပိတ်ပင်တားဆီးခဲ့ကြသည်။

အစိုးရကျောင်းများကို အဓမ္မပိတ်ပင်စေခဲ့ထို့ပြင် “ဖောက်ပြန်သော ဖက်ဆစ်အစိုးရ၏ ကျွန်ုပ်တို့အားနှင့် ဖောက်ပြန်သောလူမှုရေးကို အခြေခံသည့်ကျောင်းများနှင့် ဆေးပေးဌာနများကို ဖျက်ဆီးပစ်ရမည်”ဟုဆိုကာ အစိုးရကျောင်းများကို အဓမ္မပိတ်ပင်စေခဲ့သည်။ ကျောင်းများကို မီးရှို့ခဲ့သည်။ ဆေးပေးခန်းများကို ဖျက်ဆီးခဲ့ကြသည်။ တောင်သူလယ်သမားတို့၏ သားသမီးများမှာ စာသင်ချိန်အရွယ်တွင် စာမသင်ကြရဘဲ စာမတတ်၊ မပေမတတ်ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်။ ဆေးပေးဌာနများ၌ လည်း ဆေးကုသခွင့်မပြုခဲ့ကြချေ။ ၁၉၆၇ ခုနှစ် မေလ ၂၉ ရက်နေ့ ညတွင် မြောင်းမြခရိုင် ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မြောင်းမြခရိုင် လပွတ္တာမြို့နယ် ရွှေးမြစ်ကမ်းဘေးရှိ အိမ်ခြေ ၈၀၀ ကျော် စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ရှိသော ရွှေပြည်သာရွာကို မီးတုတ်တင်၍ ရှို့ခဲကြသည်။ ရွှေပြည်သာရွာသည် တော်လှန်ရေးအစိုးရ၏ နယ်မြေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းအရ ရွာသစ် တည်ထားခြင်းဖြစ်၍ ဗမာပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီက ရွှေပြည်သာရွာအား အာဏာနိတည်ဆောက်ရေး၏ အဟန့်အတားဖြစ်သည်ဆိုကာ မီးတင်ရှို့ခဲခြင်း ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် မြောင်းမြခရိုင်အတွင်းရှိ မဒညတ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရိက္ခာရရှိရေးအတွက် အရေးပေါ် ညွှန်ကြားချက်အရ အစိုးရကို စပါးရောင်းချမှု ပိတ်ပင်ရုံမက ဝမ်းစာကြိတ်ခွဲရန်သွားသော စပါး များကို လမ်းခုလတ်မှဖြတ်၍ သိမ်းဆည်းလုယက် ယူငင်ခဲ့ကြရာ ဒေသခံ ကရင်-ဗမာ တောင်သူ လယ်သမားကြီးများမှာ ဝမ်းစာအတွက်ပင် ရတက် မအေး ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်။ မဒညတအဖွဲ့ဝင်များ၏ ထိုကဲ့သို့ ဆက်ကြေးတောင်း၊ လုယက်၊ ညှဉ်းပန်း နှိပ်စက်၊ သတ်ဖြတ်၊ မီးရှို့ စသည့်အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို အနှစ်နှစ်အလလ အလူးလူးအလိမ့် လိမ့်ခံခဲ့ကြရသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူအပေါင်း သည် သည်းမခံနိုင်တော့သည့်အဆုံး အကြွေပေါက်ကွဲ လာခဲ့ကြသည်။

ပြန်လည်တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့

တံခွန်တိုင်း၊ လမ်းသမိုင်းရွာမှ အစပြု၍ သောင်းကျန်းသူများကို ဆန့်ကျင်လာကြသည်။ သောင်းကျန်းမှုဆန့်ကျင်ရေး ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ စားရည်များ၊ လုံခြုံရေး၊ မိန်းမများ၊ ဝါးချွန်များ၊ ဒူးလေးများ စသည့် ရရာလက်နက်ကို ကိုင်ခွဲကာ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအား ပြန်လည် တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြလေသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့်တက်၍ ဒေသခံ ကရင်-ဗမာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသည် တပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသမှ သောင်းကျန်းသူများကို အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းခဲ့ကြ သည်။ နိုင်ငံတော်၊ ပြည်သူ့ တပ်မတော်တို့ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့သော ရွှေလင်းယုန်၊ မိုးဟိန်းစစ်ဆင် ရေးအောင်ပွဲများနှင့်အတူ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသသည် သောင်းကျန်းမှုကင်းစင်သော အဖြူရောင်နယ်မြေ ဖြစ်လာခဲ့ပေသည်။

သခင်စိုး၏ အလံနီကွန်မြူနစ်ပါတီသည်လည်း ဒေသပြည်သူများထံမှ ဆန့်လှသည်။ ပစ္စည်းလှ သည်၊ ပြီးလျှင် ရွာမီးတင်ရှို့သည်။ အမြင်မတူသူများ၊ မထောက်ခံသူများ၊ ဆန့်ကျင်သူများကို ညှဉ်းပန်း နှိပ်စက်သတ်ဖြတ်ကြသည်။

၁၉၆၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် အလံနီ ကွန်မြူနစ်ပါတီသည် ပခုက္ကူခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် ဆင်စွယ်ရွာမှ ရွာသားများအား အစုလိုက်အပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။ တပ်မတော်သားများဟန်ဆောင် ကာ ရွာသို့ဝင်၍ ရွာသားများအား ပစ္စည်းသယ်ပိုးပေး ရန်ဟုဆိုကာ အားလုံးကိုစေ့စေပြီး လက်ပြန်ကြီး တုပ်၍ ရက်စက်စွာ ခုတ်ဖြတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့လေသည်။ ၇၂ ဦး ပွဲချင်းပြီးသောဆုံး၍ နှစ်ဦးမှာ နောက်တွင် သေဆုံးသည်။

ဗိုလ်ချုပ်စန်းယုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ မန္တလေးမှ အမြန်သွားရောက်သောအခါ အလောင်းတွေ ထပ်လျက်ရှိသေးသည်။ မိန်းမတွေသာ စိတ်နာသော မျက်နှာထားဖြင့် ကျန်ရစ်တော့သည်။ တပ်မတော်က ယူလာသော ရိက္ခာကို ဝေငှ၍ ကျွေးမွေးရသည်။ သံဃာကိုပင်၍ ဆွမ်း၊ ပစ္စည်းကပ်လျှံကာ သရဏဂုံ တင်၊ သင်္ဃုဟိခြင်းပြုလုပ်ရသည်။ ရွာကိုစောင့်ရှောက်

○ ဒေသခံ ကရင် - ဗမာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသည် တပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသမှ သောင်းကျန်းသူများကို အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်၊ ပြည်သူ့ တပ်မတော်တို့ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆင်နွှဲ ခဲ့သော ရွှေလင်းယုန်၊ မိုးဟိန်းစစ်ဆင်ရေးအောင်ပွဲများနှင့် အတူ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသသည် သောင်းကျန်းမှုကင်းစင် သော အဖြူရောင်နယ်မြေ ဖြစ်လာခဲ့ပေသည်

ပေးရသည်။ ကူညီထူထောင်ပေးရသည်။ အလုပ် အကိုင်ရှာပေးရသည်။ ရွာသူ ရွာသားများနှင့် ကလေးများကို ရန်ကုန်မြို့သို့ စိတ်ပြေလက်ပျောက် တုရားဖူးပို့ပေးသည်။ အချို့သော ဆင်စွယ်ရွာမှ လူငယ်များအား ရန်ကုန်မြို့သို့ပို့ကာ ပညာသင်စေ သည်။

ဆင်စွယ်ရွာ အစုလိုက် အပြုံလိုက် လူသတ်ပွဲ အပြီးတွင် သခင်စိုး၏အလံနီကွန်မြူနစ်ပါတီသည် လည်း နာလန်မထူတော့ချေ။ ပြည်သူက အလံနီကို မုန်းလေပြီ။ အလံနီအား ရွာနားအကပ်မခံ။ အလံနီ သတင်း တပ်မတော်ကိုပေးသည်။ ဆင်စွယ်ရွာသည် အလံနီ၏ ဘဝနိဂုံး၏အစ ဖြစ်ခဲ့လေသည်။

၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် ယော၊ ဆောအန်း၊ နှမတော် တောင်၊ ဒူးတော်တောင်တွင် သခင်စိုးတို့ရှိသည့် သတင်းရ၍ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့စစ်တို့က အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ပြေးပေါက်မရှိအောင်

ပိုင်းရံထားလိုက်ကြသည်။ ဘေးပတ်ဝန်းကျင် ရွာ များကလည်း ရိက္ခာပေးပေး၊ ခိုလှုံခွင့်ပေးပေး။ မည်သည့် နည်းနှင့်မျှ အားပေးကူညီမှုမပြုခဲ့ချေ။ နောက်ဆုံး သခင်စိုးနှင့် သူ၏ နောက်ဆုံး ဇနီးငယ်၊ သားငယ် တို့ကို တပ်မတော်က ဖမ်းမိခဲ့သည်။

အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်သည် အမြစ်တွယ်လာခဲ့ ၍သိပြုခြင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်း သောင်းကျန်းမှုသမိုင်းတွင် အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ် သည် အမြစ်တွယ်လာခဲ့လေသည်။ အကြမ်းဖက်မှု သံသရာရည်ကြာသည်နှင့်အမျှ အပြစ်ခံပြည်သူ တို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် ဆုံးရှုံးနှစ်နာမူများ ကလည်း အတောမသတ်အောင် များပြားလျက် ရှိပေသည်။ အကြမ်းဖက်လမ်းစဉ်နှင့် အကြမ်းဖက်မှု များ သမိုင်းတစ်ပတ် ပြန်မလည်စေရေးအတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း သမိုင်းသင်ခန်းစာအဖြစ် ရယူနိုင်စေ ရန် တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

“၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်” အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းအပ်နှံရေးအစီအစဉ်ဆိုင်ရာ သိရှိရန်အချက်များ

၁။ ကျောင်းလခ၊ မိဘဆရာအသင်းကြေး၊ အားကစားကြေး၊ စာရေးကိရိယာကြေးနှင့် စာကြည့်တိုက်ကြေး အပါအဝင် မည်သည့်အခကြေးငွေကိုမျှ လုံးဝမကောက်ခံပါ။

၂။ အခမဲ့ထောက်ပံ့မှုများမှာ

(က) သူငယ်တန်း (KG) သင်ရိုးသစ်

၁။ သင်္ချာအခြေခံ ၂။ ပုံဆွဲခြင်းနှင့် ဆေးခြယ်ခြင်း ၃။ သင်ယူမှုရလဒ်မှတ်တမ်း ၄။ ဗျည်းအက္ခရာ၊ ကိန်းဂဏန်းတွေအရေးကျင့်ကြံမယ်စာအုပ် ၅။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၆။ ကျောင်းဝတ်စုံ(၁)စုံ

(ခ) ပထမတန်း (Grade 1) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ လူမှုရေး ၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၇။ ဗလစာအုပ်(၁)ဒါဇင် ၈။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၉။ ကျောင်းဝတ်စုံ(၁)စုံ

(ဂ) ဒုတိယတန်း (Grade 2) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ လူမှုရေး ၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၇။ ဗလစာအုပ်(၁)ဒါဇင် ၈။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၉။ ကျောင်းဝတ်စုံ(၁)စုံ

(ဃ) တတိယတန်း (Grade 3) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ လူမှုရေး ၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၇။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၈။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၉။ ကျောင်းဝတ်စုံ(၁)စုံ

(င) စတုတ္ထတန်း (Grade 4) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ လူမှုရေး ၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၇။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၈။ ကာယပညာ ၉။ အနုပညာ(ပန်းချီ) ၁၀။ အနုပညာ(ဂီတ) ၁၁။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၂။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၁၃။ ကျောင်းဝတ်စုံ (၁)စုံ

(စ) ပဉ္စမတန်း (Grade 5) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ လူမှုရေး ၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၇။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၈။ ကာယပညာ ၉။ အနုပညာ(ပန်းချီ) ၁၀။ အနုပညာ(ဂီတ) ၁၁။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၂။ ခဲတံ (၄)ချောင်း ၁၃။ ကျောင်းဝတ်စုံ(၁)စုံ

(ဆ) ဆဋ္ဌမတန်း (Grade 6) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ ပထဝီဝင် ၆။ သမိုင်း ၇။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ

၈။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၉။ ကာယပညာ ၁၀။ အနုပညာ(ပန်းချီ) ၁၁။ အနုပညာ (ဂီတ) ၁၂။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၃။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၁၄။ ခဲတံ (၂)ချောင်း

(ဇ) သတ္တမတန်း (Grade 7) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ ပထဝီဝင် ၆။ သမိုင်း ၇။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့ နီတိ ၈။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၉။ ကာယပညာ ၁၀။ အနုပညာ (ပန်းချီ) ၁၁။ အနုပညာ (ဂီတ) ၁၂။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၃။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၁၄။ ခဲတံ (၂)ချောင်း

(ဈ) အဋ္ဌမတန်း (Grade 8) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ ပထဝီဝင် ၆။ သမိုင်း ၇။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့ နီတိ ၈။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၉။ ကာယပညာ ၁၀။ အနုပညာ (ပန်းချီ) ၁၁။ အနုပညာ (ဂီတ) ၁၂။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၃။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၁၄။ ခဲတံ (၂)ချောင်း

(ည) နဝမတန်း (Grade 9) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ သိပ္ပံ ၅။ ပထဝီဝင် ၆။ သမိုင်း ၇။ စာရိတ္တနှင့် ပြည်သူ့ နီတိ ၈။ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၉။ ကာယပညာ ၁၀။ အနုပညာ(ပန်းချီ) ၁၁။ အနုပညာ (ဂီတ) ၁၂။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၃။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၁၄။ ခဲတံ (၂) ချောင်း

(ဋ) ဒသမတန်း (Grade 10) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ ဓာတုဗေဒ ၅။ ဓာတုဗေဒလက်တွေ့ ၆။ ရူပဗေဒ ၇။ ရူပဗေဒလက်တွေ့ ၈။ ဇီဝဗေဒ ၉။ ဇီဝဗေဒလက်တွေ့ ၁၀။ ပထဝီဝင် ၁၁။ သမိုင်း ၁၂။ ဘောဂဗေဒ ၁၃။ သိပ္ပံ(ဓာတု+ရူပ+ဇီဝ) ၁၄။ လူမှုရေးသိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း+ဘောဂဗေဒ) ၁၅။ လူမှုရေးသိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း)(ဓာတု+ရူပ+ဘောဂ)ဘာသာတွဲ ၁၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၁၇။ ဘဝ တွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၁၈။ ကာယပညာ(သို့မဟုတ်)အနုပညာ(ပန်းချီ)(သို့မဟုတ်) အနုပညာ(ဂီတ) ၁၉။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၂၀။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၂၁။ ခဲတံ (၂)ချောင်း

(ဌ) ဧကဒသမတန်း (Grade 11) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ ဓာတုဗေဒ ၅။ ဓာတုဗေဒလက်တွေ့ ၆။ ရူပဗေဒ ၇။ ရူပ ဗေဒလက်တွေ့ ၈။ ဇီဝဗေဒ ၉။ ဇီဝဗေဒလက်တွေ့ ၁၀။ ပထဝီဝင် ၁၁။ သမိုင်း ၁၂။ ဘောဂဗေဒ ၁၃။ သိပ္ပံ (ဓာတု+ရူပ+ဇီဝ) ၁၄။ လူမှုရေးသိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း+ဘောဂဗေဒ) ၁၅။ လူမှုရေး သိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း)(ဓာတု+ရူပ+ဘောဂ)ဘာသာတွဲ ၁၆။ စာရိတ္တနှင့်ပြည်သူ့နီတိ ၁၇။ ဘဝ တွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ ၁၈။ ကာယပညာ(သို့မဟုတ်)အနုပညာ(ပန်းချီ)(သို့မဟုတ်)အနုပညာ (ဂီတ) ၁၉။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၂၀။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၂၁။ ခဲတံ (၂) ချောင်း

(ဍ) ဒြဒသမတန်း(Grade 12) သင်ရိုးသစ်

၁။ မြန်မာစာ ၂။ အင်္ဂလိပ်စာ ၃။ သင်္ချာ ၄။ ဓာတုဗေဒ ၅။ ဓာတုဗေဒလက်တွေ့ ၆။ ရူပဗေဒ ၇။ ရူပဗေဒလက်တွေ့ ၈။ ဇီဝဗေဒ ၉။ ဇီဝဗေဒလက်တွေ့ ၁၀။ ပထဝီဝင် ၁၁။ သမိုင်း ၁၂။ ဘောဂဗေဒ ၁၃။ သိပ္ပံ(ဓာတု+ရူပ+ဇီဝ) ၁၄။ လူမှုရေးသိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း+ဘောဂ ဗေဒ) ၁၅။ လူမှုရေးသိပ္ပံ(ပထဝီဝင်+သမိုင်း)(ဓာတု+ရူပ+ဘောဂ)ဘာသာတွဲ ၁၆။ ဗလစာအုပ် (၁)ဒါဇင် ၁၇။ ဘောပင် (၂)ချောင်း ၁၈။ ခဲတံ (၂) ချောင်း

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် U.I.D Number ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့်ကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲ တက်ရောက်

ထားဝယ် မေ ၁၅
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် U.I.D Number ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲကို မေ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တစ်ပြောညီ ဆောင်ရွက်ပေးအပ်အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက



ပန်းခင်းစိစစ်ချက်ကို ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် မွေးရာပါနိုင်ငံသားတိုင်းရင်းသားများနှင့် ဥပဒေအရ ဖြစ်သော နိုင်ငံသားများအား ဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းကို ကာယကံရှင်တိုင်းရင်းသားပြည်သူများထံ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးအပ်နိုင်သည့် အတွက်လည်း ဝမ်းမြောက်မိကြောင်း တိုင်းဒေသ

များ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရပ်ရွာတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရေးအတွက် အလေးထားလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

စိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူးတို့က ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းများ ပေးအပ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းရင်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံ နှုတ်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက တိုင်းရင်းသားများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များဖြစ်သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်၊ အမည်၊ အဘအမည်၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊ ကျား/မ၊ သွေးအုပ်စု၊ အမြင့်ကို ဆောင်သော ဖုန်းနံပါတ်နှင့် နေရပ်လိပ်စာတို့ကို စိစစ်ထည့်သွင်းပြီး ဖိစိတ်ရာ အချက်အလက်များဖြစ်သော လက်ဗွေရာ၊ မျက်လုံးနှင့် မျက်နှာအနေအထားတို့ကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် စိစစ်ကောက်ယူ ဆောင်ရွက်နေမှုအား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံမှ)

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

ကလေးသူငယ်များ ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးသောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံနိုင်ငံများ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ဘန်ကောက် မေ ၁၅
ကလေးသူငယ်များအား ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးသောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံနိုင်ငံများအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့ Sukosol ဟိုတယ်၌ မေ ၁၄ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာအပါအဝင် အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံသားက သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများမှ အစိုးရတာဝန်ရှိသူများ၊ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ဂျွီစီ ဗန်ဒီလာက ကလေးသူငယ်များကို ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးသောက်သုံးမှုမှ ကာကွယ်ရန် အလေးပေးပြောကြားသည်။

ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆေးလိပ် မသောက်ရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျင်းပသည့် ဒေသတွင်း ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဟောင်ကောင်နှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များက အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးအန္တရာယ်မှ လူငယ်များကို အကောင်းဆုံး မည်သို့ကာကွယ်ရမည်ဆိုသည့် အချက်အပြင် ဒစ်ဂျစ်တယ်မီဒီယာပေါ်တွင် ပျံ့နှံ့နေသည့် အိမ်စီးကရက် သောက်သုံးမှုဆိုင်ရာ သတင်းအမှားကို မည်သို့တိုက်ဖျက်သွားရမည်နည်းဆိုသည့် အချက်များ၊ ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးကို နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် သောက်သုံးစေနိုင်သည့်

ဆွဲဆောင်စည်းရုံးမှုများ၊ နီကိုတင်း ဆက်စပ်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုများကို လျော့နည်းအောင် လုပ်ဆောင်သွားရမည့်အချက်များနှင့် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးကဏ္ဍကင်းစင်အောင် မည်သို့ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုသည့်အချက်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးသည့်အကြောင်းအရာများတွင် အိမ်စီးကရက်သောက်သုံးခြင်းဖြင့် ဆေးလိပ်သောက်သုံးမှုကို ပြတ်စေသည့်ဆိုင်သည့် သတင်းမှားများကို ထုတ်လွှင့်ပြီး အသွင်အမျိုးမျိုး၊ အရသာအမျိုးမျိုးဖြင့် ရရှိနိုင်သော အိမ်စီးကရက်များကို အာဆီယံအပါအဝင် အာရှနိုင်ငံများတွင် ဈေးကွက်တင် ပြန့်ဖြူးလျက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်တွင် ရရှိနိုင်သော အရသာပေါင်း ၁၆၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး တချို့မှာ သကြားလုံးအရသာအသွင်၊ တချို့မှာ အသီးအရသာအသွင်ဖြင့် ပြန့်ဖြူးလျက်ရှိကြောင်း၊ အွန်လိုင်းမီဒီယာများတွင်လည်း ဘဝတစ်သက်တာ နီကိုတင်းသားကောင်ဖြစ်စေရန် လူငယ်လူရွယ်များကိုလည်း နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် လှည့်စားဖြားယောင်းလျက်ရှိကြောင်း စသည်တို့လည်း ပါဝင်သည်။

ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သူများသည် လူငယ်များကြား ရေပန်းစားသည့် ဂီတပွဲတော်များ၊ အားကစားပွဲတော်များစသည့် မျှော်မြေရေး ပွဲလမ်းများကို ငွေကြေးစိုက်ထုတ် ကျင်းပပေး၍ ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီး သုံးစွဲလာရန် ဆွဲဆောင်ဖြားယောင်းလျက်ရှိသည်။

အာရှတစ်လွှားရှိ အသက် ၁၃ နှစ်နှင့် ၁၅ နှစ်



အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်သူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ကြား ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် အိမ်စီးကရက်သောက်သုံးမှုသည် တစ်နေ့တခြား တိုးလျက်ရှိသည်။ တစ်ခါတရံတွင် ဆေးလိပ်သောက်သုံးသည့်ပမာဏထက်ပင် မြင့်မားလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် စာရင်းများအရ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ၂၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ အမျိုးသမီး ၆ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် စာရင်းများအရ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ၂၀ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ အမျိုးသမီး ၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၂၂ စာရင်းအရ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ၂၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ အမျိုးသမီး ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အိမ်စီးကရက် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရများအနေဖြင့် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီး၊ အိမ်စီးကရက်သောက်သုံးမှုများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် မပျံ့နှံ့စေရန် ထိထိရောက်ရောက် တိုက်ဖျက်တားဆီးသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း အရှေ့တောင်အာရှဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီး ထိန်းချုပ်ရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်း (SEATCA) မှ အမှုဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ ပုလိမ်ဆက် ဒေါ်ရီသီဒီ က ပြောကြားသည်။

SEATCA သည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများကို ကျန်းမာရေးနှင့် လူသက်တမ်းရှည်စေရန် ကူညီပေးလျက်ရှိပြီး ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီး ထိန်းချုပ်ရေးများလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တင်လင်းအောင်

ပေါင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် မိုးစပါးရာသီ မျိုးစေ့ချက်ရိယာ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ပေါင် မေ ၁၅
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ မိုးစပါးရာသီ ဦးထင်လင်းအောင်က ပေါင်မျိုးစေ့ချက်ရိယာ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့မွန်နယ်၌ ၂ ဖုလုံရေကို ရည်ရွယ်၍ တောင်သူ

များအတွက် မိုးစပါးရာသီ မျိုးစေ့ချက်ရိယာ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကို ပထမအနေဖြင့် စိုက်ကေများသည် ကျေးရွာများကို ၂၅ စီးပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသီအေမီ နောက်ထပ် ၇၅ စီးကို ကျေးရွာအရောက်အခမဲ့ဆက်လက်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် စုစုပေါင်း ပေါင်မြို့နယ်တွင် မျိုးစေ့ချက်ရိယာ အစီး ၁၀၀ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စက်မှု



လယ်ယာဦးစီးဌာနမှူး ဦးရေဖြင့်က မျိုးစေ့ချက်ရိယာ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းအကျိုးကျေးဇူးများကို ရင်းလင်းပြောကြားရာ တောင်သူများက သိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် မျိုးစေ့ချက်ရိယာ ၂၅ စီးကို ပထမအကြိမ် ရရှိသည့် ကျေးရွာများကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထင်လင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မွန်မလေး (ပြန်/ဆက်)



မြဝတီမြို့သည် နယ်စပ်ဒေသများဖြစ်သည့်အတွက် မြို့အင်္ကျီရပ်နှင့်အညီ စီးလန်းစိုပြည်လှပစေရေး အာရှလမ်းတစ်လျှောက်ပန်းအလှစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ခြင်းကို မေ ၁၅ ရက်က မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်လွင်နှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးကျော်ကျော်ဦးဦးဆောင်သည့် ဝန်ထမ်းများ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဇာဖြူဝင်း (မြဝတီ)

စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကြာပြီးနောက် ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုမည်

စင်ကာပူ မေ ၁၅

စင်ကာပူနိုင်ငံ၏ ဒုတိယခေါင်းဆောင် လောရင့်စံဝေါင်သည် နိုင်ငံ၏ စတုတ္ထမြောက် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

လောရင့်စံဝေါင်၏ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုမှုသည် ဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းလက်ထက် ဆယ်စုနှစ် နှစ်စု ကြာ တာဝန်ယူခဲ့မှု အဆုံးသတ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ပြည်တွင်း ပြည်ပစိန်ခေါ်မှုများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရချိန်တွင် အဆိုပါ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုမှုထွက်ပေါ်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုမှုအခမ်းအနားကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ပြုလုပ်သွားရန် စီစဉ်ထားသည်။ လောရင့်စံဝေါင်သည် နိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံတည်ထောင်သူ ဖခင် လီကွမ်ယူ၏ အကြီးဆုံးသား ဖြစ်သူ လီရှန်လွန်း၏နေရာကို ဆက်ခံသွားမည် ဖြစ်သည်။

ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး လူလတ်တန်းစားမိသားစုတွင် ကြီးပြင်းလာသူဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ စင်ကာပူ နိုင်ငံ၌ ခေါင်းဆောင်အပြောင်းအလဲသည် လီမိသားစု ဦးဆောင်သော နိုင်ငံရေးခေတ်တစ်ခေတ်ကို အဆုံးသတ်စေခဲ့သည်။

ရာထူးမှ နုတ်ထွက်သွားသော ဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းသည် ဝေါင်၏ အစိုးရအဖွဲ့တွင် အကြီးတန်း ဝန်ကြီးအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ မွေးဖွား နှုန်းကျဆင်းမှုနှင့်အတူ အခြားသော စိန်ခေါ်မှုများ အကြား ဝေါင်သည် တိုင်းပြည်ကို မည်သို့ဦးဆောင် သွားမည်ဆိုသည်ကို အာရုံစိုက်နေကြကြောင်း သိရသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ကနေဒါအနောက်ပိုင်းရှိ တောမီးလောင်ရာဒေသမှ လူပေါင်း ၆၆၀၀ ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့

အော့တဝါ မေ ၁၅

ကနေဒါနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်း ပြည်နယ်ဖြစ်သည့် အယ်လ်ဘာတာ တွင် တောမီးလောင်မှုကြောင့် ဒေသခံ ၆၆၀၀ အထိ ဘေးလွတ် ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရကြောင်း မေ ၁၄ ရက်က မီဒီယာများတွင် ဖော်ပြထားသည်။



ပြည်နယ်အရေးပေါ် အခြေအနေအဖြစ် ကြေညာပြီးနောက် ဝန်ထမ်းများ ဒေသဆိုင်ရာ မြေအောက် ရေအိတ်စနစ်များဖြင့် မေ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်း တွင် ဘေးလွတ်ရာသို့ရွှေ့ပြောင်း ရန် အမိန့်ထုတ်ခဲ့သည်ဟု စီဘီစီ သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးဇုန်မှ ဒေသခံများ အားလုံး ညနေ ၄ နာရီတွင် ဘေးလွတ်ရာသို့ပြောင်းရွှေ့ကြရန် အမိန့်ထုတ်ထားခဲ့ကြောင်း မြန်မာ စီပယ်ရုံးမှ ပြောသည်။

မေ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒေသခံများ တောင်ဘက်သို့ တိမ်းရှောင်သွားကြသည့်အတွက် အဝေးပြေးလမ်းများတွင် ယာဉ်ကြော ပိတ်ဆို့မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြ ထားသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း တောမီး လောင်မှုပေါင်း ၁၃၄ ခု ရှိပြီး

မေ ၁၄ ရက်အထိ တောမီးလောင်မှု ပေါင်း ၄၃ ခုကို ထိန်းထားနိုင်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း ကနေဒါတောမီး ငြိမ်းသတ်ရေး စင်တာက ပြော သည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပုံမှန်အပူချိန် ထက် ပို၍မြင့်သော အပူချိန်ကြောင့် တောမီးလောင်မှုများ နောက်ထပ် ဖြစ်ပွားနိုင်သည်ဟု အစိုးရက သတိပေးထားသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ကနေဒါနိုင်ငံ ၌ ချိန်တင် တောမီးလောင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး တောမီးလောင်မှုပေါင်း ၇၁၃၀ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု အမျိုးသားမီးသတ်အချက်အလက် ဌာနမှ သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ချော်ရည်အေးများ စီးဆင်းမှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၆၇ ဦးအထိရှိလာ

ဂျကာတာ မေ ၁၅

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အနောက်ဆူမားတြားပြည်နယ်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် မီးတောင်ဝမှ ပြာများ စီးဆင်းလာပြီး ချော်ရည်အေးစီးဆင်း မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကာ သေဆုံးသူ ၆၇ ဦးအထိရှိလာသည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါဖြစ်ရပ်ကြောင့် ပျောက်ဆုံးသူဦးရေမှာလည်း ၂၀ အထိ ရှိလာသည်ဟု နိုင်ငံ၏သဘာဝဘေးအေဂျင်စီမှ ထိပ်တန်းအရာရှိ တစ်ဦးက မေ ၁၅ ရက်တွင် ပြောသည်။ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထား မှုအတွက်လည်း စဉ်းစားနေသည်ဟု သိရသည်။

ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကူညီရန်အတွက် သဘာဝဘေး ဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ အင်ဒိုနီးရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကို တပ်ဖြန့်ချိထားကြောင်း အမျိုးသားသဘာဝဘေးလျော့ပါး သက်သာစေရေးအေဂျင်စီက အကြီးအကဲဖြစ်သူ ဆူဟာရီယန်ဟာတို့က ပြောသည်။

ကျောက်တုံးများ၊ သစ်သားများ၊ ရွံ့နွံများနှင့် အပျက်အစီးများ ကို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းရန်အတွက် စက်ကြီးများဖြင့် လုပ်ဆောင်နေ ကြောင်း သိရသည်။

အနာဂတ်တွင် အလားတူအဖြစ်အပျက်မျိုး ထပ်မံမဖြစ်ပွားစေ ရေးအတွက် ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရန် အေဂျင်စီက စဉ်းစားနေ ကြောင်းလည်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ အကဲဖြတ်မှုတစ်ခု လုပ်ဆောင်နေပြီးပြောင်းရွှေ့နေရာချထားမည်ဆိုပါက ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က မြေယာခွဲဝေမှုများပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆူဟာရီယန်ဟာတို့က ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၁၄၁ ဦးရှိ

ဟန့်ဂျင်း မေ ၁၅

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ယခုနှစ်အစောပိုင်းမှစကာ ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၁၄၁ ဦးရှိပြီး ယမန်နှစ်အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၁၀၇ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာကြောင်း ငှက်ဖျားဗေဒ၊ ကပ်ပါးဗေဒနှင့် ပိုးမွှားဗေဒအမျိုးသားအဖွဲ့အစည်းကို ကိုးကား၍ Vietnam News သတင်းဌာနက မေ ၁၅ ရက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါ အဖွဲ့အစည်း၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်သူ ဟောင်ဒင်ကန်က ပြည်နယ် ၂၃ ခုအနက် ၁၃ ခုတွင် ငှက်ဖျားရောဂါ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း ပြောသည်။ ယင်းမှာ အနာဂတ်တွင် ငှက်ဖျားရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ပပျောက်ရေးတို့အတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားသည့် ဒေသများ၌ နေထိုင် သူပေါင်း ၇ သန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ ယမန်နှစ်က ပီယက်နမ်နိုင်ငံတစ်ဝန်း ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားသူပေါင်း ၄၄၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

ပြေလအတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့လာရောက်သည့် နိုင်ငံခြားခရီးသွားအရေအတွက် သုံးသန်းကျော်အထိရှိ

တိုကျို မေ ၁၅

ယန်းဒေ တန်ဖိုးကျဆင်းမှုကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားခရီးသွား များ လာရောက်သည့်နေရာအဖြစ် ဆွဲဆောင်လျက်ရှိပြီး ပြေလအတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားခရီးသွား သုံးသန်းကျော် လာရောက် လည်ပတ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်း ဂျပန် နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ခရီးသည် ပေါင်း ၃ သန်း ၅၀၄ သန်းလာရောက် ခဲ့သည်ဟု ဂျပန်အမျိုးသား ခရီး သွားလာရေးအေဂျင်စီက ခန့်မှန်း ထားသည်။

အဆိုပါ အရေအတွက်လည်း လွန်ခဲ့သည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်



လျှင် ၅၆ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခြင်း ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကာလရောက် မတိုင်မီကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင်

၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခြင်း ဖြစ် သည်။ ချယ်ရီပန်း ပွင့်ချိန်သည်လည်း

ဆွဲဆောင်မှုတစ်ခု ဖြစ်သည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ပခုက္ကူဈေးကွက်၌ အစေ့ထုတ်ပြောင်း (CP ပြောင်း)များ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူ မြို့နယ်ရှိ အစေ့ထုတ်ပြောင်း (CP ပြောင်း) စိုက်ပျိုးရာ ဒေသများ ဖြစ်သော နန်းတော်ရပ်၊ မြင်းဝန်း၊ ငကျော်၊ ဘဲကြီး၊ အောင်သာ၊ ညောင်ပင်အုပ်စု ကျေးရွာများမှ အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ အများအပြား စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ပခုက္ကူဈေးကွက်သို့ ပခုက္ကူဒေသ ထွက်သာမက အခြားဒေသများမှ လည်း အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ ဝင်ရောက်၍ အရောင်းအဝယ်ဖြစ် လျက်ရှိကာ ဧပြီလ နောက်ဆုံး ပတ်တွင် အစေ့ထုတ်ပြောင်း တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၆၂၀၀ ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး မေလ



ပထမပတ်တွင် အရောင်းအဝယ် ဖြစ်သည့် ဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် အထိ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ ကြောင်း၊ မေလ ပထမပတ်တွင် အစေ့ထုတ်ပြောင်း (CP ပြောင်း) များ ပြည်ပမှ အဝယ်လိုက်၍ ဈေးကောင်းရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

DOCA (မကွေး)

ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ နွေနှမ်း ဧက ၈၀၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးထား

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ နွေနှမ်းကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၃၂၄၆ ဧက၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ ၈၀၂၂ ဧက၊ မြစ်သားမြို့နယ်၌ ၃၄၄၂၉ ဧက စုစုပေါင်း ၈၉၆၃၅ ဧက စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း ခရိုင်ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းဦးစီးဌာန၏ စာရင်း များအရ သိရသည်။

နွေနှမ်းစိုက်ပျိုးရာတွင် မျိုးအနေဖြင့် နှမ်းဖြူ၊ နှမ်းညို၊ နှမ်းနက်မျိုး များကို စိုက်ပျိုးကြပြီး စိုက်ပျိုးမှု ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခအပါအဝင် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကောင်းသောကြောင့် နှမ်းစိုက်ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် နှမ်း အသစ်များ ထွက်ပေါ်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ဈေးကွက်၌ ယခင်နှစ်ကထက်ပေါ်ခဲ့သည့် နှမ်းအဟောင်းဈေးနှုန်းများမှာ နှမ်းဖြူ တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၁၃၈၀၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နှမ်းနက် တစ်တင်း လျှင် ကျပ် ၇၅၀၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နှမ်းညိုတစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၉၇၅၀၀ ဖြင့်လည်းကောင်း အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

DOCA (မန္တလေး)

ခရမ်းသီးစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများ အကျိုးအမြတ်ရရှိ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ် အတွင်းရှိ တောင်သူများသည် ရာသီအလိုက် သီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ကုန်စိမ်းသီးနှံ ဖြစ်သော ခရမ်းသီးကိုလည်း တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးမှုအပြင် စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးလာကြ ကြောင်း၊ ခရမ်းသီးကို ရာသီမရွေးစိုက်ပျိုးနိုင်

ပြီး စိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ခရမ်းမျိုးစေ့ကို ပျိုးထောင်ပြီး တစ်လခွဲသားအရွယ်တွင် စိုက်ပျိုးရကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးပြီး သုံးလခန့် အကြာတွင် အသီးများ စတင်ခူးဆွတ်နိုင်ပြီး လေးရက်ခြားတစ်ကြိမ် ခူးဆွတ်ရကြောင်း သိရသည်။

အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် တစ်ကြိမ်ခူးဆွတ် လျှင် ဝိဿာချိန် ၃၀၀-၄၀၀ အထိ ထွက်ရှိ ကြောင်း၊ တစ်ဧက ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် ပျိုးထောင်ခြင်း၊ မြေပြင်ခြင်း၊ သွင်းအားစု စိုက်ပျိုးစရိတ်၊ လုပ်သားခ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀-၈၀၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျ ကြောင်း၊ ခရမ်းသီးသည် ကုန်စိမ်းသီးနှံဖြစ်သည့် ကြောက်တစ်ပတ်နှင့်တစ်ပတ် ဈေးနှုန်းမတူညီ ကြောင်း၊ ကုန်စိမ်းပွဲစားများက စိုက်ခင်းအထိ လာရောက်ဝယ်ယူသည့်အတွက် သယ်ယူစရိတ် သက်သာကြောင်း၊ ခရမ်းသီးကို ပွဲစားများမှ တစ်ဆင့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော် ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း၊ အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၅၅၀၀၀၀ ခန့်ရရှိရာ တောင်သူများအနေဖြင့် ထိုက်သင့်သည့် အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း တောင်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

DOCA (မန္တလေး)



မကွေးနှင့် ရေနံချောင်းဈေးကွက်တို့၌ ကြက်သွန်နီအရောင်းအဝယ်ဖြစ်မှုအခြေအနေ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ်ရှိ ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုးရာဒေသများ ဖြစ်သော ရေနံချောင်း၊ ပခုက္ကူမြစ်သားစသည်မြို့များမှ ကြက်သွန်နီများ မကွေးဈေးကွက်အတွင်း ဝင်ရောက်မှုရှိပြီး ဈေးနှုန်းကျဆင်း၍ အရောင်း အဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း၊ တစ်ရက်လျှင် ကြက်သွန်နီဝိဿာချိန် ၁၀၀၀ ခန့်နှင့် တစ်ပတ်လျှင် ကြက်သွန်နီတန်ချိန် ကိုးတန်ခန့် အရောင်း အဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ပွဲရုံးများမှတစ်ဆင့် မင်းဘူး၊ သရက်၊ ကံမ၊ နတ်မောက်နှင့် ငဖဲမြို့များမှ ဝယ်ယူကြ ကြောင်း သိရသည်။

ရေနံချောင်းဈေးကွက်တွင်လည်း ဒေသထွက်ကုန်ဖြစ်သော ကြက် သွန်နီများကို ဆိပ်ဖြူ၊ ပခုက္ကူ၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့များမှ ဝင်ရောက်၍ ယခင်အပတ်အတိုင်း ဈေးနှုန်းပြောင်းလဲမှုမရှိဘဲ အရောင်းအဝယ်ဖြစ် လျက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ပွဲရုံးများမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်၊ ပြည်၊ အောင်လံမြို့များသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြပြီး တစ်ရက်လျှင် ကြက်သွန်နီ ဝိဿာချိန် ၁၀၀၀၀ ခန့်ဖြင့် တစ်ပတ်လျှင် ၉၇ တန်ခန့် အရောင်း အဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း ပွဲရုံးများမှ သိရသည်။

DOCA (မကွေး)

၁၅-၅-၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ စီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါးဈေးနှုန်းများ

ရေတွက်ပုံ(ကျပ်)

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)		ဆီ(တစ်ပိဿာ)		စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ပိဿာ)										အသား၊ ငါး(တစ်ပိဿာ)							
		ညှို့မထ	ငစိန်	ပဲဆီ	စား အုန်းဆီ	ငရုတ်	ကြက် သွန်နီ	ကြက်သွန် ဖြူ(ရှမ်းစ)	ကြက်သွန် ဖြူ (ကြက်တော်)	နုနုင်း တက်	ချင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလား ပဲငါ	မန် ကျည်း သီး	အာလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ် ချင်း	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀	၂၁	၂၂	၂၃	၂၄
၁	မြစ်ကြီးနား	၃၃၀၀		၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	-	၁၅၀၀၀	၃၅၀၀	၁၈၀၀၀	၁၁၀၀၀	၆၅၀၀	၁၀၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၅၀၀၀	၂၅၀၀	၅၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၅၀၀၀
၂	လားရှိုး	၃၇၀၀		၈၀၀၀	၁၇၀၀၀	၆၃၀၀	၁၆၀၀၀	၄၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၁၀၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၅၀၀၀	၃၅၀၀	၅၀၀၀	၁၄၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၃၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀
၃	ကျိုင်းတုံ	၄၁၅၀		၇၅၀၀	၁၆၅၀၀	၇၂၀၀	၁၇၅၀၀	၄၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၆၅၀၀	၁၄၀၀	၁၀၅၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၃၅၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၄၀၀၀	၃၅၀၀၀	၁၅၀၀၀
၄	တောင်ကြီး	၃၆၀၀	၃၄၀၀	၆၉၅၀	၁၆၅၀၀	၅၈၀၀	၁၉၀၀၀	၃၀၀၀	၉၅၀၀	၁၃၀၀၀	၆၅၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၅၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀	၅၃၀၀	၁၃၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၈၀၀၀	၁၆၀၀၀
၅	ဘားအံ	၃၈၀၀		၅၈၀၀	၁၅၅၀၀	၅၅၀၀	၁၀၀၀၀	၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀၀	၆၈၀၀	၁၂၀၀၀	၈၀၀	၈၀၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀၀	၂၇၀၀	၅၃၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၈၀၀၀	၈၀၀၀
၆	မော်လမြိုင်	၃၅၀၀		၅၃၀၀	၁၆၀၀၀	၅၇၀၀	၉၀၀၀	၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀၀	၈၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀	၅၄၀၀	၁၃၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀
၇	ထားဝယ်	၄၀၀၀		၆၉၀၀	၁၇၀၀၀	၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၅၀၀၀	၆၀၀	၇၉၀၀	၇၀၀၀	၃၅၀၀	၃၀၀၀	၄၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀		
၈	မြိတ်	၄၀၀၀		၆၁၀၀	၁၆၅၀၀	၆၂၀၀	၁၃၀၀၀	၃၆၀၀	၁၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၉၅၀၀	၉၂၀၀	၁၀၀၀	၈၈၀၀	၇၀၀၀	၅၅၀၀	၃၅၀၀	၅၂၀၀	၁၂၀၀၀	၁၃၅၀၀	၁၉၀၀၀	၂၃၅၀၀	
၉	ရန်ကုန်	၄၀၀၀		၅၈၀၀	၁၆၀၀၀	၅၆၀၀	၁၀၀၀၀	၃၂၀၀	၁၂၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၀၀၀	၉၅၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၅၄၀၀	၅၄၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၀	ပုသိမ်	၃၈၀၀		၅၇၅၀	၁၆၀၀၀	၅၆၅၀	၅၀၀၀	၂၈၀၀	၁၂၀၀၀	၁၄၀၀၀	၅၀၀၀	၇၀၀၀	၃၀၀	၉၀၀၀	၆၅၀၀	၇၀၀၀	၂၄၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၈၀၀၀
၁၁	ဟားခါး	၇၅၀၀		၈၅၀၀	၁၉၅၀၀	-	၄၅၀၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀၀		၄၀၀၀	၁၂၀၀	၁၁၅၀၀	၁၁၅၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀		
၁၂	မုံရွာ	၃၇၀၀	၃၁၅၀	၆၄၀၀	၁၄၀၀၀	၆၃၀၀	၁၂၀၀၀	၂၂၀၀	၁၃၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၀၅၀၀	၄၀၀၀	၈၀၀	၇၂၀၀	၇၂၀၀	၅၀၀၀	၂၄၀၀	၄၂၀၀	၉၅၀၀	၁၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀
၁၃	မန္တလေး	၄၅၀၀		၇၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၅၀	၉၀၀၀	၂၄၀၀	၁၁၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀	၇၀၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၂၄၀၀	၄၈၀၀	၁၄၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၄	ပခုက္ကူ	၄၂၀၀		၆၃၀၀	၁၃၀၀၀	၆၁၀၀	၁၂၀၀၀	၂၂၀၀	၁၃၀၀၀	၁၁၀၀၀	၈၅၀၀	၉၅၀၀	၇၅၀	၇၅၀၀	၇၅၀၀	၅၀၀၀	၂၂၀၀	၅၀၀၀	၁၄၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၀၀၀၀	၉၅၀၀
၁၅	မကွေး	၃၈၅၀		၇၅၅၀	၁၅၀၀၀	၆၀၀၀	၉၅၀၀	၂၆၀၀	၉၅၀၀	၁၀၅၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀	၆၅၀၀	၆၄၀၀	၃၇၀၀	၂၈၀၀	၅၀၀၀	၁၂၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀	
၁၆	ပြည်	၃၄၀၀		၆၀၀၀	၁၅၀၀၀	၅၇၀၀	၁၁၀၀၀	၂၈၀၀	၁၅၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀	၇၀၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၂၈၀၀	၄၈၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	
၁၇	ပဲခူး	၃၂၀၀		၅၅၀၀	၁၄၀၀၀	၅၇၀၀	၇၀၀၀	၂၈၀၀	၁၀၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၉၅၀၀	၄၅၀	၇၄၀၀	၆၀၀၀	၃၇၀၀	၂၂၀၀	၅၀၀၀	၁၁၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၃၀၀၀	၇၀၀၀
၁၈	ပျဉ်းမနား	၃၈၀၀		၆၈၀၀	၁၄၅၀၀	၅၅၅၀	၁၂၆၀၀	၂၄၀၀	၁၁၀၀၀	၁၂၆၀၀	၇၀၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၂၀၀	၅၄၀၀	၂၃၀၀	၄၈၀၀	၁၄၀၀၀	၁၆၅၀၀	၁၈၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀
၁၉	နေပြည်တော်	၃၈၀၀		၆၈၀၀	၁၄၅၀၀	၅၅၅၀	၁၂၆၀၀	၂၄၀၀	၁၁၅၀၀	၁၂၆၀၀	၇၂၀၀	၆၇၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၂၀၀	၅၆၀၀	၂၂၀၀	၅၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀
၂၀	ကလေး	၃၆၀၀	၃၀၀၀		၁၅၀၀၀	၉၅၀၀	၂၅၀၀၀	၃၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၃၀၀၀	၆၀၀၀	၉၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၄၀၀၀	၃၈၀၀	၄၅၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၃၀၀၀		၁၆၀၀၀

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံပိုင် ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးတစ်စင်းပေါ်မှ ပြင်းထန်ဒဏ်ရာရရှိပြီး အရေးပေါ်ဆေးကုသရန်လိုအပ်လျက်ရှိသော ရေယာဉ်အမှုထမ်းအား တပ်မတော်(ရေ)မှ ကူညီကယ်ဆယ်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း ကိုကိုးကျွန်း၏ အနောက် မြောက်ဘက် ၆၉ မိုင်ခန့်အကွာ၌ အိန္ဒိယနိုင်ငံ Dhamra Port မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာလာသော တရုတ်နိုင်ငံပိုင် CHANG HANG HAO HAI အမည်ရှိ ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးပေါ်မှ ရေယာဉ်အမှုထမ်း တစ်ဦးသည် မေ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် အမြင့်မှပြုတ်ကျ၍ စိုးရိမ်ရသည့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သဖြင့် အရေးပေါ်ဆေးကုသရန် လိုအပ်ကြောင်း MRCC မှတစ်ဆင့် အကူအညီတောင်းခံလာခဲ့သည်။

ရေယာဉ်တစ်စင်းသည် ရှာဖွေကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အဆိုပါ ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးရှိရာနေရာသို့ သွားရောက်ခဲ့ရာ ဒဏ်ရာရလူနာ တရုတ်လူမျိုး Mr. TAN BIN အမည်ရှိ ရေယာဉ်အမှုထမ်းအား ဆေးကုသမှုခံယူနိုင်ရန် စစ် ရေယာဉ်ပေါ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းတင်ဆောင်၍ လူနာကို ကနဦး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ရှိ တပ်မတော် ဆေးရုံသို့ အချိန်မီပို့ဆောင်ပေးခဲ့၍ ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် လိုအပ်သော ဆေးအကူအညီပေးမှုများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



တပ်မတော်(ရေ)၏ အမြန်သွားတိုက်ခိုက်ရေးရေယာဉ်မှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ တရုတ်နိုင်ငံပိုင် CHANG HANG HAO HAI အမည်ရှိ ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးပေါ်ရှိ ဒဏ်ရာရလူနာအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးစဉ်။



တရုတ်နိုင်ငံပိုင် CHANG HANG HAO HAI အမည်ရှိ ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးပေါ်မှ ဒဏ်ရာရလူနာအား စစ်ရေယာဉ်အပေါ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းနေစဉ်။

ညောင်ရွှေမှာ WFP က ထောက်ပံ့တဲ့ ဆန်အိတ်ကိုးရာကို စစ်ကောင်စီတပ် သိမ်းယူကြောင်း လုပ်ကြံရေးသားဝါဒဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
လွတ်လပ်တဲ့အရာအသံ (RFA) ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ်စံကားရွာ၌ ခိုလှုံနေကြသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအတွက် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့အစည်း (WFP) မှ ပို့ဆောင်ပေးသော ဆန်အိတ်ကိုးရာကို စစ်ကောင်စီတပ်က မေလ ၅ ရက်နေ့မှာ သိမ်းယူထားပြီး မေလ ၁၅ ရက်နေ့အထိ ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်း မရှိသေးကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောကြားကြောင်း မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အဆိုပါကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ် စံကားရွာ၌ ခိုလှုံနေကြသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအတွက် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အဖွဲ့အစည်း (WFP) မှ ပို့ဆောင်ပေးသော ဆန်အိတ်ကိုးရာကို သိမ်းဆည်းသည့် သတင်းမှာ တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသားပြီး ဝါဒဖြန့်ဝေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်



ညောင်ရွှေမှာ WFP က ထောက်ပံ့တဲ့ ဆန်အိတ် ကိုးရာကို စစ်ကောင်စီတပ် သိမ်းယူ

သံတွဲမြို့နယ် လင်းသီကျေးရွာကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ပြည်သူ ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ရကြောင်း တစ်ဖက်သတ်စွပ်စွဲ ရေးသားထားသည့် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို လှုံ့ဆော်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ် လင်းသီကျေးရွာကို မေ ၁၄ ရက်က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကလေးငယ်နှစ်ဦး အပါအဝင် ပြည်သူ ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်ဟု တစ်ဖက်သတ်စွပ်စွဲရေးသားထားသည့် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက ပြည်သူများ အထင်အမြင် လွှဲမှားစေရန် လုပ်ကြံရေးသားပြီး ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ရေစကြိုမြို့နယ် ကိုင်းမကြီးကျေးရွာကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဝင်ရောက်စီးနင်းပြီး နေအိမ်များကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ကိုင်းမကြီးကျေးရွာကို လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းမရှိဘဲ ဝင်ရောက်စီးနင်းပြီး နေအိမ်ကို လုံးလုံး မီးရှို့ဖျက်ဆီးကာ နွားများကို ပစ်သတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များအပေါ်အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန်အတွက် မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံရေးသားပြီး ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။



ကွန်ရက်စာမျက်နှာများပေါ်တွင် တပ်မတော်အပေါ် အပြစ်ပုံချကာ ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန် မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံ ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လိုအပ်သည့် အဆိပ်ခတ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ဖျက်ပြားစေမည့် တစ်ဖက်သတ်စွပ်စွဲရေးသားချက်များကိုသာ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ခရိုင်ပေါင်းစုံအသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မေ ၁၅
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ၁၄ ခရိုင် အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်း က ရန်ကုန်မြို့ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ် သုဝဏ္ဏ MFF Futsal Stadium ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် မရမ်းကုန်းခရိုင်အသင်းက ဗိုလ်တထောင်ခရိုင် အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ကျောက်တံတားခရိုင်အသင်းက သစ်ခင်းကျွန်းခရိုင် အသင်းကို ၁၁ ဂိုး-မရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိကြသည်။
ပြိုင်ပွဲများအပြီးဆုပေးပွဲကို ကျင်းပရာ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးပွဲစဉ်တစ်လျှောက် ဂိုးသမားအကောင်းဆုံး ဆု အားကစားသမားများအား ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ မြို့တော်ဝန်နှင့် အတွင်းရေးမှူးက လည်းကောင်း၊



အမျိုးသမီးတတိယဆုရ ကစားရက်ခရိုင်အသင်း၊ အမျိုးသားတတိယဆုရ မင်္ဂလာဒုံခရိုင်အသင်း၊ အမျိုးသမီး ဒုတိယဆုရ သစ်ခင်းကျွန်းခရိုင်အသင်း၊ အမျိုးသား ဒုတိယဆုရ ဗိုလ်တထောင်ခရိုင်အသင်း၊ အမျိုးသား ပထမဆုရ မရမ်းကုန်းခရိုင်အသင်း၊ အမျိုးသမီးပထမဆုရ ကျောက်တံတားခရိုင်အသင်း

တို့ကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက လည်းကောင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားများ ချီးမြှင့်ပေးသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အမျိုးသမီး ပထမဆုရ ကျောက်တံတားခရိုင်အသင်းနှင့် အမျိုးသားပထမဆုရ မရမ်းကုန်းခရိုင်အသင်းတို့ကို ငွေသားဆုနှင့် ဆုဖလားများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
နေပြည်တော်တွင် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်မှ ၂၄ ရက် အထိ ကျင်းပမည့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအတွက် ယခုပြိုင်ပွဲအကောင်းဆုံး အားကစားသမားများကို ရွေးချယ်ပြီး ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အကာစိုး

ခိုလှုံမြို့တွင် သစ်တောနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

ခိုလှုံ မေ ၁၅
ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ခိုလှုံမြို့ သစ်တောဦးစီးဌာနက သစ်တောနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက်

၈ နာရီက အ.မ.က(မူလွန်) ဝမ်းဖိုး ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ လွိုင်လင် ခရိုင် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းနိုင်က အမှာစကားနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများအကြောင်း၊ သစ်တောနှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရေးအကြောင်း၊ လွိုင်လင်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန တောအုပ်ကြီး ဦးကျော်ကျော် သာ က သစ်တောများက ပေးစွမ်းနိုင်သော အကျိုးကျေးဇူးများအကြောင်း၊ ခိုလှုံမြို့နယ်ခွဲ စည်ပင်သာယာရေးဌာန တာဝန်ခံ ဦးကျော်မင်းထွန်းက အမှိုက်စနစ် တကျစနစ်ပစ်ရေးအကြောင်းတို့ကို

အသိပညာပေး ဖြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ လွိုင်လင် မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမောင်မျိုးက သစ်တောနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများအကြောင်း၊ သစ်တောနှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရေးအကြောင်း၊ လွိုင်လင်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန တောအုပ်ကြီး ဦးကျော်ကျော် သာ က သစ်တောများက ပေးစွမ်းနိုင်သော အကျိုးကျေးဇူးများအကြောင်း၊ ခိုလှုံမြို့နယ်ခွဲ စည်ပင်သာယာရေးဌာန တာဝန်ခံ ဦးကျော်မင်းထွန်းက အမှိုက်စနစ် တကျစနစ်ပစ်ရေးအကြောင်းတို့ကို

■ ကျော့ဖိုးမှ
ထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်းနှင့် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာခြင်းစသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်စဉ် မြေပြင်/ရေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ မိုင် ၅၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။
အကြံပြုချက်
သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိုးကြိုကာလဖြစ်သည့် မေလလယ်မှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အနောက်တောင်မှတ်သုံလေ မဝင်ရောက်စီနှင့် အနောက်တောင်မှတ်သုံလေ ဝင်ရောက်စဉ်ကာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အထူးဂရုပြု နေထိုင်သွားကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်းပျံသန်းရေးနှင့် ရေကြောင်းခရီးစဉ်များအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ



MNL Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (ဂ) တွင် ဒဂုံစတား ဆီမီးတက် အုပ်စု(ဃ) တွင် ရတနာပုံနှင့် အား/ကာသိပွဲ အပြိုင်ဖြစ်နေ

ရန်ကုန် မေ ၁၅
၂၀၂၄ MNL Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(ဂ)နှင့် (ဃ) ပွဲစဉ် (၉) ကို မေ ၁၅ ရက်က ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒဂုံစတား ယူနိုက်တက်အသင်း ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်သွားပြီး ရတနာပုံနှင့် အား/ကာသိပွဲ အပြိုင်ဖြစ်နေသည်။
ပဒုမ္မာကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ရတနာပုံအသင်းနှင့် အား/ကာသိပွဲအသင်းတို့ နှစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။ အုပ်စု (ဃ) တွင် ဆီမီးတက်ရန် မျှော်လင့်ချက်ရှိသည့်နှစ်သင်း ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ပြီး သရေကျခဲ့သဖြင့် ရတနာပုံအသင်းက ဆက်လက်ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ကာ နောက်ဆုံးပွဲတွင် အနိုင်ရရှိဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ အား/ကာသိပွဲအသင်းမှာမူ ရှုံးပွဲမရှိသေးသော်လည်း တတိယမြောက် သရေပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ရသဖြင့် ရတနာပုံအသင်းနောက် တစ်မှတ်အကွာတွင် ရှိနေပြီး နောက်ဆုံးပွဲတွင် အနိုင်ရရန်အပြင် ရတနာပုံအသင်း ခြေချော်မှသာ မျှော်လင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။
တက္ကသိုလ်ကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ဒဂုံစတား ယူနိုက်တက်အသင်းက ငွေကြယ်ပွင့်အသင်းကို တစ်ဂိုး-မရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဒဂုံစတားအသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်ရန် လိုအပ်နေသည့် အနိုင်သုံးမှတ်ကို ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုပြိုင်ပွဲတွင်

ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်သည့် ဒုတိယမြောက် အသင်းဖြစ်လာသည်။ YUSC ကွင်း၌ ကျင်းပသည့် ပွဲတွင် ဟံသာဝတီအသင်းက ဧရာဝတီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဒဂုံစတားအသင်း အနိုင်ရသွားသဖြင့် နှစ်သင်းစလုံး နောက်တစ်ဆင့် တက်ရန် မျှော်လင့်ချက် ကုန်ဆုံးသွားသော်လည်း ဟံသာဝတီအသင်းက နိုင်ပွဲရယူကာ ပထမအကျော့ ရှုံးကြွေးပြန်ဆပ်ခဲ့သည်။ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသည့် ပွဲတွင် မြဝတီအသင်းက ရတနာပုံယူနိုက်တက်အသင်းကို လေးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။
အုပ်စု (ဂ) တွင် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ရမှတ် ၁၉ မှတ်ဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်သွားပြီး ဟံသာဝတီအသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ၁၅ မှတ်၊ ဧရာဝတီအသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ၁၂ မှတ်၊ Dagon Port အသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ခုနစ်မှတ်၊ ငွေကြယ်ပွင့်အသင်းက ပွဲကုန်ရှစ်ပွဲကစား အမှတ်မရပေ။ အုပ်စု (ဃ) တွင် ရတနာပုံအသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ၁၆ မှတ်၊ အား/ကာသိပွဲအသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ၁၅ မှတ်၊ သစ္စာအားမာန်အသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ၁၁ မှတ်၊ မြဝတီအသင်းက ခုနစ်ပွဲကစား ခုနစ်မှတ်၊ ရတနာပုံယူနိုက်တက်အသင်းက ပွဲကုန်ရှစ်ပွဲကစား တစ်မှတ်ရရှိခဲ့သည်။
ရဲရင့်လွင်

အဝေးကွင်း၌ စပါးကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူပြီး ပရီမီယာလိဂ်ဖလား လေးနှစ်ဆက်ဆွတ်ခူးရန် လက်တစ်ကမ်းအလို မန်စီးတီး ရောက်လာ

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃၄) ပွဲကျန်မှ စပါးနှင့် မန်စီးတီးအသင်းပွဲစဉ်ကို မေ ၁၅ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ မန်စီးတီးအသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိပြီး ပရီမီယာလိဂ်ဖလား လေးနှစ်ဆက် ဆွတ်ခူးရန် လက်တစ်ကမ်းအလို ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။
အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို စပါးအသင်း အိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပရီမီယာလိဂ် ၆၁၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ စပါးအသင်းသည် မန်စီးတီးအသင်းကို

ခြေစွမ်းအသာဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဂိုးရရှိရန် နီးစပ်သည့် အပိုင်းအခွင့်အရေးများကို အသင်းကစားသမားများ ဖြန့်တီးပစ်ခဲ့သည့်အတွက် သွင်းဂိုးရရှိရေး အခက်တွေ့ခဲ့ရပြီး ဂိုးပြတ်ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့သည်။ စပါးအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်ရှုံးနိမ့်မှုနှင့်အတူ လာမည့်နှစ် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် မျှော်လင့်ချက်ပါ ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။
မန်စီးတီးအသင်း အတွက် သွင်းဂိုးများကို တိုက်စစ်ကစား မန်စီးတီးအသင်းသည် ရာသီသိမ်းပွဲစဉ်အဖြစ် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့ပါက ပရီမီယာလိဂ် အမှတ်ပေးလေးကို ဆွတ်ခူးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယနေရာမှ ဖိအားပေးလျက်ရှိသည့် အာဆင်နယ်အသင်းက ရာသီသိမ်းပွဲစဉ်တွင် အဲဗာတန်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။
အောင်ဇော်



အပူဒဏ်အန္တရာယ် ကာကွယ်ရေး ကလေးသူငယ်များ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ အခံရှိသူများအနေဖြင့် နေ့လယ်နေ့ခင်းအချိန်တွင် အရိပ်ရအေးမြ၍ လေဝင်လေထွက်ကောင်းသော နေရာများတွင် နားနေပါ။

❖ ခေါင်းဆောင်ဆိုသည်မှာ အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းရမည်၊ သမာသမတ် ရှိရမည်၊ လက်အောက်အပေါ် စိတ်ကောင်းစေတနာ ကောင်းရှိရမည့်အပြင် ကိုယ်ချင်းစာစိတ်နှင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်သွားကြရမည်ဖြစ် ...

❖ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်မှသာ လုပ်ဆောင် ပြုမူပြောဆိုချက်များ အောင်မြင်လာမည် ဖြစ် ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ တွင် ပြုလုပ်သော စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၆၅) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြု စစ်ရေးပြအခမ်းအနား မိန့်ခွန်းပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင် များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ သည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ပြေလအထိ ဖမ်းဆီးရမိ အမှုတွဲ (၁၂၄၃၀) မှု၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၂၅၀ ဒသမ ၁၇၆ ဘီလီယံ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးကို အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများအပြင် ပြည်သူ့အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
 တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ညီလာခံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာ စကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နှင့် ဦးထွန်း အုံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အခွန် အယူခံခုံအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့ များမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

မိုးကြိုကာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
 မြန်မာနိုင်ငံအရပ်ရပ်တွင် မိုးကြိုကာလဖြစ်သည့် မေလလယ်မှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အနောက်တောင် မုတ်သုံလေ မဝင်ရောက်မီနှင့် အနောက်တောင်မုတ်သုံလေ ဝင်ရောက်စဉ်ကာလအတွင်း လေထုမငြိမ် မသက်မှုများကြောင့်လည်းကောင်း၊ နေ့အပူချိန်များ တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာရာမှ အပူပြန်တက်တိမ် များဖြစ်ထွန်း၍ မွန်းလွဲ/ညနေပိုင်းတို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များဖြစ်ထွန်းခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ ■

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

အကြမ်းဖက်မှုသံသရာနှင့် သမိုင်းသင်ခန်းစာ ဆောင်းပါး ၈၁ ၁၀

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံပိုင် ကုန်တင်ရေယာဉ်ကြီးတစ်စင်းပေါ်မှ ပြင်းထန်ဒဏ်ရာရရှိပြီး အရေးပေါ်ဆေးကုသရန်လိုအပ်လျက်ရှိသော ရေယာဉ်အမှုထမ်းအား တပ်မတော်(ရေ)မှ ကူညီကယ်ဆယ် ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၅